




3 اقتصادی

 سفیر ایران در لندن:

 لغو تحریم اروپایی بانک صادرات راهگشاست 
سفیر جمهوری اسلامی ایران در انگلیس گفت: تحریم ها علیه بانک صادرات ایران 
پس از مذاکره با مسئولان اتحادیه اروپا در سطح های مختلف برداشته شد که این امر 

امیدوارکننده و راهگشاست. 
»حمید بعیدی نژاد« در جمع خبرنگاران در لندن افزود: رفع مسدودی اموال بانک 
صادرات از سوی شورای اجرایی اتحادیه اروپا که در زمان مذاکرات برجام )برنامه جامع 
اقدام مشترک( محقق نشده بود، سرانجام به نتیجه رسید و این موضوع برطرف کننده 

نگرانی ما درباره تحریم یک بانک بزرگ ایرانی است.
وی در تشریح فرایند مذاکرات انجام شده برای تحقق این دستاورد مهم گفت: در 
پی مذاکرات متعدد در سطح های مختلف با مقام های ذیربط اتحادیه اروپا، دستگاه 
دیپلماسی کشور با همکاری نهادهای دیگر توانست شرایط را به گونه ای رقم بزند که 
بانک صادرات و شعبه بین المللی آن در لندن دیگر در فهرست تحریم اتحادیه اروپا 

نباشد.
سفیر جمهوری اسلامی ایران در لندن اضافه کرد: حل و فصل مسائل بانکی همچنان 
در دستور کار ما قرار دارد و امیدواریم روز به روز در این عرصه با شرایط بهتری روبرو 

شویم.
وی ابراز امیدواری کرد شبکه بانکی کشور با توجه به بستر فراهم شده و رفع بسیاری 

از موانع پیش رو بتواند در عرصه بین المللی حضور اثربخش و موثرتری داشته باشد.
سوم آبان ماه امسال وزارت دارایی انگلیس اعلام کرد بر اساس تصمیم شورای اجرایی 

مقررات اتحادیه اروپا، اموال مسدود شده بانک صادرات ایران را آزاد کرده است.
بر این اساس، بانک صادرات ایران و بانک صادرات »پی.ال.سی« که شعبه لندن این 

بانک ایرانی است، دیگر مشمول مسدود شدن دارایی ها نخواهد بود.
بانک صادرات ایران در سال 2012 میلادی با تصمیم شورای اجرای مقررات اتحادیه 
اروپا به بهانه فعالیت های هسته ای ایران در فهرست موسسه های مشمول انسداد 

دارایی ها قرار گرفت.
بر اساس پیش بینی های اولیه انتظار می رفت تحریم های این بانک در آغاز سال 
201٧ میلادی و در بازه زمانی شش ماهه لغو شود اما به دلیل پیگیری های دیپلماتیک، 
تلاش گروه بانکی و پیگیری های حقوقی و قضایی موثر، این گشایش پیش از موعد 

مقرر عملیاتی شد.

رئیس کل بیمه مرکزی:

فروش بیمه نامه با نرخ غیرفنی، هنر نیست
رئیس کل بیمه مرکزی با اشاره به اینکه فروش بیمه نامه با نرخ غیرفنی و کمتر 
از قیمت تمام شده و فنی هنر نیست تاکید کرد که شرکت های بیمه نباید برای 

ورشکستگی با یکدیگر رقابت کنند.
عبدالناصر همتی در نشست خود با مدیران عامل شرکت های بیمه ضمن اشاره به 
عملکرد شش ماهه صنعت بیمه در سال جاری، از همراهی و احساس مسوولیت مدیران 
شرکت ها در کنترل و اصلاح روند فروش بیمه شخص ثالث و وضعیت ذخایر فنی لازم 

برای خسارت های معوق قدردانی کرد.
وی با اشاره به رشد سریع خسارت های بیمه های تکمیلی درمان و فاصله گرفتن 
هزینه های پوشش های درمانی از حق بیمه های آن، خواستار توجه جدی شرکت های 

بیمه به این بخش مهم از پرتفوی صنعت بیمه و کنترل آن شد.  
رئیس کل بیمه مرکزی نرخ شکنی برای جذب پرتفوی درمان را پاشنه آشیل جدی 
صنعت بیمه دانست و از مدیران عامل شرکت های  بیمه خواست در این خصوص 
با تدبیر بیشتری عمل کنند.  همتی ضمن تاکید بر کنترل مداوم توانگری مالی 
شرکت های بیمه و پیگیری افزایش توان مالی صنعت بیمه برای افزایش ظرفیت قبول و 
نگهداری ریسک اعلام کرد؛  بزودی آئین نامه حاکمیت شرکتی در شرکت های بیمه در 
دستور کار شورای عالی بیمه قرار می گیرد.  وی با اشاره به اینکه فروش بیمه نامه با نرخ 
غیرفنی و کمتر از قیمت تمام شده و فنی هنر نیست؛ تاکید کرد: شرکت های بیمه نباید 
برای ورشکستگی با یکدیگر رقابت کنند، لذا به خاطر حمایت از حقوق بیمه گذاران در 
جایی که احساس کنیم توان مالی یک شرکت بیمه برای ایفای تعهدات در حال تحلیل 

است حتما ورود کرده و محدودیت هایی بر آنها اعمال خواهیم کرد. 
همتی ضمن اشاره به اینکه در جهت منافع بیمه گذاران از رقابت سالم و سازنده 
شرکت های بیمه ای استقبال می کنیم، از شرکت های بیمه خواست با پرداخت به موقع 

و سریع خسارت به مردم به توسعه بیمه در کشور کمک کنند. 
گفتنی است در این جلسه مدیران عامل شرکت های بیمه دیدگاههای خود را در 
مورد مسائل و مشکلات صنعت بیمه مطرح و پیشنهادات لازم را ارائه کرده و در این 
مورد با رئیس کل و اعضای هیات عامل بیمه مرکزی به بحث و تبادل نظر پرداختند. 

هشدار جدی سازمان هواپیمایی به زائران اربعین

بلیت برگشت خود را از عراق تهیه نکنید
با نزدیک شدن به ایام اربعین حسینی و با توجه به این که چند صد هزاران ایرانی خود 
را آماده می کنند در این مراسم شرکت کنند، تمام سازمان ها و نهادهای ذیربط سعی 
کرده اند با اعلام دقیق وضعیت مدیریت این سفرها را بدون کمترین حاشیه انجام دهند.

به گزارش ایسنا، یکی از اصلی ترین روش های فعلی سفر به عراق از طریق پرواز 
مستقیم به سمت نجف است که البته در طول سال های گذشته حاشیه هایی به همراه 

داشته است.
پس از آنکه سازمان هواپیمایی موفق شد با همکاری شرکت های فعال در ایران 
نرخ سفر در ایام اربعین را مصوب کند حالا اصلی ترین نگرانی احتمال شکل گیری 
بازارهای غیرمجاز و غیررسمی در این عرصه است. با وجود آنکه به نظر می رسد بعضی از 
ایرلاین های خارجی فعال در ایران برای روزهای اربعین برنامه ریزی های خاصی کرده اند 
و برخی از آنها نرخ هایی عجیب طلب می کنند، اما حالا سازمان هواپیمایی از اهمیت 
خرید از دفاتر رسمی سخن می گوید. طبق اعلام روابط عمومی این سازمان برای کنترل 
قیمت بلیت در ایام اربعین مسافران صرفا باید به صورت حضوری اقدام به خرید کنند و 
تنها به دفاتر و نمایندگان فروش مجاز شرکت های هواپیمایی سر بزنند. فهرست دفاتر 
مجاز خرید بلیت در این لینک قابل دسترسی است. همچنین این سازمان اعلام کرده 
که مسافران به هیچ عنوان نباید بلیت برگشت خود را از دفاتر مسافرتی موجود در کشور 
عراق تهیه کنند، زیرا امکان پیگیری آنها وجود نخواهد داشت. همچنین تهیه هرگونه 
بلیت اینترنتی برای ایام اربعین خارج از مراکز مورد تایید این سازمان نیز به هیچ عنوان 

به مسافران توصیه نشده است.
به گزارش ایسنا، طبق پیش بینی های صورت گرفته مسافران امسال ایام اربعین 
رشدی ۵0 درصدی خواهند داشت و بخش قابل توجهی از آنها از طریق مرزهای 
زمینی جابجا می شوند. با توجه به پروازهای برنامه ای و فوق العاده در نظر گرفته شده از 
سوی سازمان هواپیمایی بخشی از سفرها نیز با هواپیما انجام می  شود که بدین منظور 
نرخ بلیت سفر میان تهران تا نجف یک میلیون و 100 هزار تومان و مشهد تا نجف یک 

میلیون و 1۳۵ هزار تومان برای هر نفر در نظر گرفته شده است.
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رئیس کل بانک مرکزی:

رونق تولید و اشتغال اولویت شبکه بانکی است 
رئیس کل بانک مرکزی گفت : پس از کنترل تورم افسار گسیخته سال های گذشته، 

رونق تولید و اشتغال اولویت شبکه بانکی است.
ولی الله سیف اظهارداشت : با برقراری ثبات اقتصادی نسبی در جامعه به ویژه پس از 
ظرفیت های ایجاد شده در فضای پسابرجام، تلاش برای سرعت دادن به رونق اقتصادی 
به منظور افزایش رشد اقتصادی و کاهش میزان بیکاری و در نهایت ارتقای سطح معیشت 

مردم سرلوحه اقدامات نظام بانکی و سیاستگذاران اقتصادی کشور است. 
وی افزود: اعطای بیش از 10 هزار میلیارد تومان برای تامین مالی حدود 1۳هزار بنگاه 

اقتصادی کوچک و متوسط از ابتدای امسال تاکنون از افتخارات نظام بانکی است. 
سیف گفت: این اتفاق خوشایند در حالی رخ داده است که بر اساس برآوردهای اولیه، 
پیش بینی می شد تنها ٧۵00 واحد مشمول طرح باشند و البته روند اعطای این تسهیلات 

ادامه دارد.
وی افزود: همچنین بانک مرکزی برای تسهیل هرچه بیشتر پرداخت تسهیلات به این 
واحدها، این بنگاه ها را از موانع دریافت تسهیلات از جمله داشتن چک برگشتی، مطالبات 

غیرجاری، رعایت نکردن نسبت مالکانه و کمبود منابع استانی مستثنی کرده است.
رئیس بانک مرکزی گفت: در کنار تشکر از مساعدت کارگروه های استانی تسهیل و رفع 
موانع تولید و تلاش نظام بانکی در تشخیص و تخصیص بهینه اعتبارات؛ همراهی، اعتماد 
و سعه صدر هموطنان عزیزمان در سراسر کشور در دستیابی به این مهم قابل تقدیر و 

شایسته تعظیم است. 
وی اظهار داشت: در واقع سپرده های خرد و کلان مردم عزیزمان که حاصل تلاش شبانه 
روزی است، اکنون و در شرایطی که اقتصاد کشور دچار تنگنای اعتباری است، به عنوان 

پشتوانه و منبعی برای تامین مالی بنگاه های کوچک و متوسط به کار گرفته شده است. 
سیف گفت: به بیان بهتر هرچند عزم جدی نظام بانکی در استفاده از همه ظرفیت های 
موجود برای کمک به تولید، صنعت و اشتغال نقش مهمی در این امر داشته است، اما بدون 

شک سهم عمده ای از دستاوردهای اخیر را باید به پای مردم نوشت. 
رئیس بانک مرکزی افزود: کشاورزان، کارگران، کارمندان، تجار، صاحبان مشاغل و تک 
تک افرادی که به عنوان صاحبان اصلی این کشور، با اعتماد به نظام بانکی، سرمایه هایشان 

را در راه رشد و توسعه ایران عزیز خرج کرده و به سهم خود در سربلندی آن شریکند.
وی افزود: بسیار خرسندم که نظام بانکی توانسته است همراهی هموطنان عزیز را با 
هدایت صحیح نقدینگی به سمت تولید و اشتغال پاسخ دهد و امیدوارم با ادامه این روند 
شاهد گشایش های اقتصادی بیش از پیش مبتنی بر سیاست های کلان اقتصاد مقاومتی 

باشیم. 
سیف گفت: در پایان دست همه هموطنانم را به گرمی می فشارم و اطمینان می دهم که 
شبکه بانکی کشور ضمن صیانت از سرمایه های مردم تمام توان خود را برای رونق تولید و 

اشتغال به کار خواهد گرفت

چیت چیان: 

کمتر ازیک پنجم هزینه های انشعاب برق دریافت می شود 
وزیر نیرو می گوید، به طور میانگین در مناطق مختلف 
و  تا شهرهای متوسط، کوچک  از کلانشهرها  کشور 
روستاها کمتر از یک پنجم هزینه های واقعی انشعاب 
برق از مشترکان دریافت می شود و با توجه به اینکه 
وزارت نیرو پولی از دولت دریافت نمی کند، مردم باید 

مشارکت بیشتری داشته باشند. 
حمید چیت چیان روزگذشته در پاسخ به سوالات 
افزایش قیمت  نمایندگان مجلس درخصوص دلایل 
انشعاب برق، سهم مردم از سرمایه گذاری در صنعت 
برق و اقدام های وزارت نیرو برای کاهش تلفات انرژی 
در خطوط انتقال برق در صحن علنی مجلس شورای 

اسلامی حضور یافت.
وی درباره هزینه های انشعاب برق گفت: فقط 42 
درصد هزینه های انشعاب برق 2۵ آمپر در کلانشهرها، 
نظیر  گرمسیری  شهرهای  در  ها  هزینه  درصد   1۳
بندرعباس و اهواز و 6.9 درصد هزینه ها در روستاها 

دریافت می شود.
به گفته وزیر نیرو، در شرایطی که هزینه ها بالاست و 
نرخ های مصوب برای دریافت از مردم پایین است، مابه 
التفاوت موجود را دولت یا مردم باید بپردازند، اما شاهد 
بودیم حتی در سال های پردرآمد دولت و زمانی که نفت 
بشکه ای 120 دلار فروخته می شد هم دولت پرداختی 

در این زمینه نداشت.
چیت چیان با بیان این که شرایط کنونی، بدهی های 
زیادی را به پیمانکاران صنعت برق و سازندگان تجهیزات 
تحمیل کرده است، افزود: حتی یک ریال از پول دریافتی 
از مردم به شرکت های توزیع برق کشور داده نمی شود، 

بلکه اینها ودیعه است و باید به سرمایه تبدیل شود.
وی خاطرنشان کرد: هم اینک بطور نمونه شرکت 
»ایران ترانسفو« 2 هزار و 660 میلیارد ریال ، شرکت 
»افراز آزما« تولیدکننده کنتور ۳۵0 میلیارد ریال، شرکت 
»طوس فیوز« 110 میلیارد ریال، شرکت »بهینه سازان 

طوس« ۵0 میلیارد ریال و پیمانکاران اجرای شبکه های 
توزیع برق 1۳ هزار و 9٧0 میلیارد ریال از شرکت های 
توزیع برق مطالبه دارند. بسیاری شرکت ها به دلیل 
بدهی ها در آستانه تعطیلی اند و همه این بدهی ها به 

دلیل دریافت یک پنجمی هزینه های انشعاب است.
شورای  مجلس  قطع  بطور  کرد:  اضافه  نیرو  وزیر 
ایران همچون  برق  داند صنعت  نمی  اسلامی صلاح 
برخی کشورهای همسایه شود که در آنها شاهد وجود 
یک ژنراتور در هر محله و شبکه های تار عنکبوتی برق 
هستیم که با 10 برابر هزینه کرد، روزانه در نهایت دو تا 

سه ساعت برق دارند.
چیت چیان هشدار داد، در صورت ادامه روند موجود 
و پایین نگه داشتن هزینه ها، ایران نیز به سرنوشت این 
کشورها دچار خواهد شد؛ در حالی که صنعت برق کشور 
دارای مقام چهاردهم جهان در عرصه ظرفیت نیروگاهی 

است.

این عضو کابینه دولت یازدهم با اشاره به بدهی افزون 
بر ۳20 هزار میلیارد ریالی وزارت نیرو در ابتدای امسال، 
به طرح این پرسش پرداخت که این هزینه ها باید از 
کجا پرداخت شود و از مجلس درخواست راهنمایی کرد.

چیت چیان یادآور شد، وزارت نیرو در همه این موارد 
مطابق قانون مصوبه مجلس شورای اسلامی عمل کرده 

است. 
وزیر نیرو همچنین حداکثر تلفات انرژی در شبکه های 
انتقال برق را سه درصد عنوان کرد و گفت: با تلاش های 
انجام شده، در سه سال گذشته میزان تلفات انرژی در 
شبکه های توزیع برق از بیش از 1۵ به کمتر از 11 
درصد رسیده که تحولی در جهت »اقتصاد مقاومتی« 

بوده است.
توان  برای مشترکانی که  تاکید کرد،  چیت چیان 
پرداخت یکباره هزینه های انشعاب برق را ندارند، تا حد 

امکان دریافت قسطی هزینه ها در دستور کار قرار دارد.

قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت: 

وابستگی بودجه به درآمدهای نفتی 
کمتر از 30 درصد است 

قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: وابستگی بودجه دولت به درآمدهای نفتی 
به کمتر از ۳0 درصد رسیده و ایران برای خودکفایی اقتصادی افزایش صادرات کالاهای 

غیرنفتی را در دستور کار خود قرار داده است. 

مجتبی خسروتاج روز یکشنبه در همایش تجاری ایران و بلژیک در محل هتل آزادی 
تهران افزود: حجم مبادلات تجاری ایران و بلژیک سالیانه بین ۳00 تا 400 میلیون دلار 
است و باید تلاش کنیم با توسعه همکاری های تجاری بین شرکت های دو کشور حجم 

مبادلات ما با بلژیک به بیش از یک میلیارد دلار برسد.
رییس سازمان توسعه تجارت ایران اظهار داشت: پیش از آغاز تحریم های ظالمانه 
حجم مبادلات تجاری دو کشور سالیانه بیش از یک میلیارد دلار بود و با لغو تحریم ها 

زمینه های مناسبی برای توسعه تجارت بین شرکت های دو کشور فراهم شده است.
خسرو تاج یادآورشد: ایران ضمن در اختیار داشتن ذخایر و منابع معدنی غنی از نیروی 
انسانی مناسبی برخوردار است و شرکت های بلژیکی می توانند با سرمایه گذاری و 
همکاری های مشترک شرایط مناسبی را برای حضور شرکت های ایرانی در بازارهای 
جهانی فراهم کنند. قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان که ایران به دنبال 
خودکفایی صنعتی و کشاورزی است، اظهار داشت: ایران با تنوع سازی اقتصادی به دنبال 
اقتصاد پیشرفته بدون وابستگی به درآمدهای نفتی است. خسروتاج گفت: در شرایطی 
که ایران تحت تحریم های ظالمانه بود، بازرگانان و صادرکنندگان ایرانی توانستند سالیانه 
120 میلیارد دلار تجارت کنند و با اضافه شدن تجارت ۳0 میلیارد دلاری در بخش 
خدمات، در سال 201۵ حجم تجارت ایران به بیش از 1۵0 تا 160 میلیارد دلار رسید 
و این ناشی از روحیه مقاومت و متعهد شرکت های ایرانی در عرصه های جهانی است.

رییس سازمان توسعه تجارت ایران خاطرنشان کرد: همکاری های ایران و بلژیک سابقه 
1٧۵ ساله دارد و 128 سال پیش مستشاران بلژیکی در ایران برای نخستین بار راه آهن 
9 کیلومتری تهران تا شهرری را فعال کردند و پیش از این نظام مالی، مالیات و دریافت 
عوارض در ایران با مشورت مستشاران بلژیکی انجام شده است. به گفته خسروتاج، ایران 
برای توسعه همکاری های اقتصادی با تمام کشورهای جهان اهمیت زیادی قائل است 
و بسیار خوشحال هستیم امروز میزبان شرکت های بلژیکی در تهران هستیم تا بتوانیم 

با تکیه بر دانایی و علم دانش کارآفرینی را با توسعه کسب و کار در ایران توسعه دهیم.
رییس سازمان توسعه تجارت ایران با بیان این که شرکت های بلژیکی می توانند در 
زمینه فعالیت های دانش بنیان با شرکت های ایرانی همکاری کنند، افزایش مناسبات 
بانکی و تشویق صادرات و ارتقا بهره وری را از سیاست های مهم اقتصادی ایران عنوان 
کرد. خسروتاج با بیان اینکه بخشی از محصولات صادراتی ایران آنچنان ارزش افزوده 
ندارد، گفت: شرکت های بلژیکی می توانند در این زمینه به شرکت های ایرانی کمک 
کنند، ضمن اینکه شرکت های بلژیکی با داشتن ظرفیت های مناسبی در حوزه 
زیرساخت های حمل و نقل و شبکه ریلی در توسعه همکاری های اقتصادی بین دو 
کشور می توانند بسیار تاثیرگذار باشند. وی افزود: در ایران هزینه پول بسیار بالا است و 
اگر شرکت های ایرانی بتوانند از تسهیلات با بهره کم استفاده کنند در این صورت شاهد 
سرازیر شدن سرمایه های خارجی و تعدادی از شرکت های بلژیکی در حوزه تولید و 
صادرات خواهیم بود. قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ایران برای دسترسی 
به کشورهای منطقه از ظرفیت های زیادی برخوردار است و استفاده از تکنولوژی های 
جدید می تواند ورود شرکت های بلژیکی را به بازارهای منطقه از طریق ایران به ویژه در 
صنایع مختلف از جمله برق، پتروشیمی و گاز فراهم کند. به گزارش ایرنا، هیات اقتصادی 
بلژیک 200 نفر از نمایندگان 140 شرکت را شامل می شود و این نخستین ماموریت 
اقتصادی این کشور با مشارکت همه گروه های زبانی در ایران پس از برجام محسوب می 
شود. »ناتالی لافونتن« معاون وزیر اقتصاد و صنایع والونی، به همراه »پاسکال دلکومینت« 
معاون آژانس آوکس )Awex(، »بندیکت ویلدرز« رییس شرکت »سرمایه گذاری و 
صادرات بروکسل« و »گریت بورژوآ« وزیر منطقه فلامان بلژیک، در این هیات تجاری 
حضور دارند. بر اساس گزارش روزنامه »لا لیبر« بلژیک، »دومینیک دولاتر« مدیر بخش 
آفریقا و خاورمیانه آژانس صادرات و سرمایه گذاری خارجی منطقه والونی »آوکس«، 
هدف این سفر را »بازیابی رسمی جایگاه بلژیک در ایران و بررسی فرصت های بازار 
ایران« عنوان کرده است. وی افزود: با در نظر گرفتن ظرفیت و قدرت صنعتی ایران، 
طرح های متعددی ممکن است به سرعت در این کشور به راه بیفتد؛ این طرح ها زمینه 
های بی شماری را از زراعت محصولات خوراکی تا بخش های تولیدی، معماری، فناوری، 

دارویی و البته صنعت گاز و پتروشیمی شامل می شود.

دولت ترمز اضطراری واردات سیگار را می کشد؟
در حالی که تا شش ماه دیگر باید واردات سیگار به صفر برسد، در نیمه نخست سال 

جاری بیش از نیم میلیون دلار سیگار حاوی توتون به ایران وارد شده است.
به گزارش ایسنا، دولت بر اساس برنامه پنجم توسعه موظف است که تا پایان این 
برنامه واردات سیگار را به صفر رسانده و تامین نیاز داخلی را از طریق تولیدکننده های 

داخل کشور انجام دهد.
سال گذشته قرار بود که برنامه پنجم به پایان رسیده و از امسال برنامه ششم توسعه 
در دستور کار قرارمی گیرد، اما این برنامه یک سال دیگر تمدید شد و به عبارت دیگر 
دولت در حوزه های مختلف برای تحقق اهداف برنامه پنجم توسعه، یک سال دیگر 

مهلت پیدا کرد.
در حال حاضر میزان مصرف سیگار در ایران بیش از 60 میلیارد نخ در سال است 
که بخشی ازان از طریق تولید داخلی و بخشی از راه واردات تامین می شود، البته سهم 
واردات غیررسمی را نیز در این میان باید در نظر گرفت، چرا که میزان سیگارهای قاچاق 

عرضه شده در مراکز قانونی سیگار نیز کم نیست.
یکی از برنامه هایی که برای کاهش مصرف دخانیات و در عین حال، مبارزه با قاچاق 
سیگار در ایران به تازگی در حال انجام است، جلوگیری از فروش سیگار در مراکز 
غیرقانونی است، به گونه ای که بسیاری از دکه هایی که در حل حاضر از مراکز عمده 

فروش سیگار به شمار می روند، مجوز فروش سیگار را نخواهند داشت.
این طرح در حالی در دست انجام است که کماکان دکه های روزنامه فروشی اقدام به 

فروش و عرضه سیگار می کنند.
از سوی دگیر در سال های اخیر مجوزهای بسیاری به شرکت های تولیدکننده سیگار 
داده شده تا این شرکت ها بتوانند در زمینه تولید داخلی سیگار اقدام کنند و به این 

ترتیب بتوان واردات سیگار را کاهش داده و به تدریج به صفر رساند.
این در حالی است که تا سال گذشته کارشناسان این حوزه معقتد بودند که در صورت 
ممنوعیت واردات سیگار بدون برنامه ریزی مناسب برای جایگزینی آن ها در داخل، بازار 

سیگار با مشکلات بزرگی روبرو و قاچاق سیگار نیز افزایش می یابد.
به این ترتیب دولت باید تا پایان امسال واردات سیگار را به صفر برساند و این در حالی 
است که در نیمه نخست سال جاری بیش از نیم میلیون دلار سیگار حاوی توتون به 
ایران وارد شده است. بر اساس آمار گمرک جمهوری اسلامی ایران در این مدت 94 
تن سیگار به ارزش ۵6۵ میلیون و 296 دلار از کشورهای چین، ترکیه و امارات متحده 

عربی به ایران وارد شده است.
اگر میزان واردات سیگار در نیمه دوم سال را نیز همین مقدار در نظر بگیریم، با 
قطع واردات سیگار باید برای تامین نیاز داخلی، زیرساخت تولید 200 تن سیگار در 
سال فراهم شود. البته برخی از تولیدکنندگان داخلی معتقدند که برخی از شرکت های  
تولیدی و ظرفیت های خالی برای افزایش تولدی خود دارند و در صورت قطع واردات 
می توانند نیاز داخل را تامین کنند، از سوی دیگر برخی از تولیدکننده های داخلی با 
توجه به برنامه  ایرن برای ثطع ورادات اقدام به سرمایه گذاری در ایران کرده اند که اگر 
برنامه های دولت در این زمینه محقق نشده یا تغییر کند، می تواند آن ها را دلسرد کرده 
و از بازر ایران بیرون براند که این موضوع با هدف ایران برای جذب سرمایه گذاری 
خارجی هم راستا نیست، چرا که سبب می شود تا سیر سرمایه گذاران نیز اعتماد خود 

به سیاست های اقتصادی ایران را از دست بدهند.
البته کاهش واردات سیگار درین مدت  نسبت به سال های گذشته کاملا ملموس 
است و به این ترتیب باید دید که با توجه به میزان واردات سیگار در کمتر از شش ماه 
مانده به مهلت دولت برای قطع واردات سیگار، این اقدام تا پایان برنامه پنجم توسعه 
امکان پذیر است و دولت ترمز اضطراری واردات سیگار را می کشد یا اینکه بار دیگر 

برنامه مذکور تغییر می کند.
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صمد مرفاوی:

برخی داوران تیم صبا را قلع و قمع کردند
سرمربی صبای قم می گوید بعضی از داوران با عملکرد خود این تیم را در مسابقات لیگ 

برتر قلع و قمع کرده اند.

صمد مرفاوی در خصوص وضعیت صبای قم گفت: بازی خوبی را در هفته دهم 
انجام دادیم اما متاسفانه به دلیل نبود چند بازیکن نتوانستیم عملکرد همیشگی خود را 
ارائه داده و به سه امتیاز بازی دست پیدا کنیم. وی تاکید کرد: وقتی که چند بازیکن 
ما مصدوم یا محروم هستند دست ما خالی است و باید با همین داشته هایمان مقابل 
حریفان ظاهر شویم. سرمربی صبای قم در ادامه خاطرنشان کرد: با اینکه دستمان خالی 
است و مثل برخی تیم ها نیستیم که هزینه های میلیاردی برای تیم ها داشته باشیم، اما 
توانسته ایم در مقابل حریفانمان نتایج خوبی کسب کنیم. حتی در چند بازی 10 نفره 
یا 9 نفره مقابل حریفان بازی کردیم و توانستیم با همان نفرات کم هم بازی قابل قبولی 
ارائه دهیم. وی در خصوص شرایط داوری دیدارهای صبای قم نیز گفت: نمی خواهم 
زیاد در خصوص داوری صحبت کنم زیرا آنها هم زحمات زیادی می کشند و هر انسانی 
اشتباه می کند، اما در همین فصل و در چند بازی بعضی از داوران ما را قلع و قمع کردند 
و به نفع حریف سوت زدند و بازی را که می توانستیم برنده شویم، یا به تساوی کشیده 
شد یا نتیجه را واگذار کردیم. سرمربی صبای قم یادآور شد: با تمام مشکلاتی که در تیم 
صبا وجود دارد به بازیکنانم افتخار می کنم، زیرا آنها از وقتی که وارد زمین می شوند تا 
موقعی که بازی به پایان می رسد، با جان و دل بازی می کنند و تمام تلاششان را انجام 
می دهند تا تیم بتواند موفق باشد. مرفاوی در خصوص حمایت مدیرعامل باشگاه از وی 
گفت: از آقای کشوری فردتشکر می کنم زیرا او فوتبال را می فهمد و می داند که هم 
من و هم بازیکنانم تمام تلاشمان را به کار بسته ایم تا بتوانیم صبا را به جایگاه واقعی اش 
برسانیم. جایگاه ما در جدول واقعی نیست و با توجه به اینکه امتیازات تیم ها با یکدیگر 
خیلی نزدیک است، می توانیم با یک برد ۳ یا 4 پله صعود داشته باشیم. سرمربی صبای 
قم در پاسخ به این پرسش که آیا تعطیلات 2۵ روزه می تواند به نفع صبا باشد یا خیر؟ 
گفت: مسلماً این تعطیلی به نفع ما خواهد بود زیرا مصدومان ما می توانند به تمرینات 
گروهی رسیده و در کنار ما باشند تا بتوانیم تمرینات تاکتیکی که مدنظر کادر فنی است 
انجام بدهند. با توجه به اینکه همه بازیکنان را در اختیار دارم برای من راحت تر خواهد 
بود که تمرینات تاکتیکی را برای شروع مجدد لیگ انجام دهیم. وی در خصوص مرحله 
یک شانزدهم جام حذفی نیز گفت: بازی های حذفی هم حساس و جذاب است و هم 
راه کوتاهی است برای رسیدن به لیگ قهرمانان. ما تمام تلاش خود را خواهیم کرد تا 
بتوانیم به فینال جام حذفی رسیده و با کمک مسئولان و بازیکنان و با دعای خیر مردم 
قم به لیگ قهرمانان راه پیدا کنیم. سرمربی پیشین باشگاه استقلال همچنین در پاسخ 
به این پرسش که آیا مطالبات خود را از باشگاه استقلال دریافت کرده است یا خیر؟ 
گفت: متاسفانه چنین اتفاقی هنوز نیفتاده است و من از این باشگاه شکایت کرده ام. پس 
از حضور در کمیته انضباطی به ما اعلام شد که مطالباتمان را سازمان لیگ می دهد اما 
متاسفانه سازمان لیگ پول همه را می دهد جز طلبکارانی که از تیم های قبلی خود 
شکایت کرده اند. سرمربی صبای قم در پاسخ به این پرسش که آیا با سیدرضا افتخاری 
مدیرعامل باشگاه استقلال جلسه ای داشته اید یا خیر؟ گفت: برای مطالباتم هیچ جلسه 
ای برگزار نکرده ام و امیدوارم مسئولین باشگاه استقلال شرایط ما را هم درک کنند و 

مطالبات ما را پرداخت کنند.

دوشنبه -دهم آبان ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4135

امیر مهدی زاده:

خوشحالم در این موفقیت بزرگ نقش داشتم
قهرمان کاراته جهان گفت: تنها هدفم کسب مدال طلای رقابتهای جهانی اتریش بود 

و برای رسیدن به این هدف خیلی زحمت کشیدم.
امیرمهدیزاده بعد از کسب مدال طلای کاراته قهرمانی جهان با بیان مطلب فوق به 
خبرنگار مهر گفت: رقابتهای جهانی همیشه در بالاترین سطح فنی و با حضور بهترین 
کاراته کاهای دنیا برگزار می شود که نمی توان هیج رقیبی را دست کم گرفت. من 
برای کسب مدال طلای به اتریش آمده بودم و از همان اولین بازی نیز کار خود را با 
قدرت آغاز کردم. وی افزود: من بازی به بازی بهتر شده و با کسب هر پیروزی انگیزه و 
روحیه دوچندانی برای برتری بر رقیب بعدی خود پیدا می کردم. تا رسیدن به فینال 
و کسب مدال طلا ۳۵ امتیاز از رقبا گرفته و تنها چهار امتیاز از دست دادم و در نهایت 
برای دومین بار روی سکوی قهرمانی جهان ایستادم. دارنده دو طلا و یک برنز جهان در 
خصوص رقیب هلندی خود در مبارزه نهایی گفت: همین حریف در مسابقات 2014 
آلمان مانع از رسیدن من به بازی نهایی شده بود. به همین دلیل انگیزه زیادی داشتم بعد 
از دو سال آن شکست را جبران کرده و با ارائه یک مبارزه برتر قاطعانه پیروز شوم که خدا 
را شکر چنین هم شد و با شکست او گردن آویز طلا را به خود اختصاص دادم. مهدیزاده 
ادامه داد: این مدال را نتیجه توجه خاصه علمدار کربلا می دانم. شب تاسوعا در قم به 
هیئت رفته و از حضرت ابوالفضل)ع( خواستم در رقابتهای جهانی یاری ام دهد تا بتوانم 
مزد زحمات خود را بگیرم. معتقدم روی تاتامی اتریش نیز در تمام مسابقات کمک و مدد 
ایشان بود که موفق شدم به هدف خود برسم.  وی در مورد تاریخ سازی در کاراته ایران 
هم گفت: سرباز تیم ملی هستم و برای کسب موفقیت و شاد کردن دل مردم تلاش 
می کنم. از اینکه پرافتخارترین کاراته کای ایران هستم خیلی خوشحالم ولی بیشتر از 
آن برای آنکه شرمنده مردم نشدم خوشحالم. امیدوارم در سالهای آتی، مسابقات جهانی 
آینده و بازیهای آسیایی باز هم برای کاراته ایران افتخار کسب کرده و باعث خوشحالی 
مردم عزیز ایران شوم.  قهرمان سال 2016 جهان به نتایج تیم ملی کاراته در این دوره از 
رقابتها اشاره کرد و گفت: ما به تمام معنا یک تیم واقعی بودیم که همه برای رسیدن به 
یک موفقیت بزرگ و ماندنی در تاریخ کاراته ایران هم قسم شده بودیم. خیلی خوشحالم 
که من هم نقشی در این موفقیت بزرگ داشتم. این نتیجه گویای همه چیز است و دیگر 
نیازی نیست از آن صحبت کنیم. همه دنیا کاراته ایران را تحسین کردند.  مهدیزاده با 
تمجید از تلاشهای استاد دباغیان گفت: ایشان یک مربی زحمت کش و سازنده است 
که بیشترین افتخارات کاراته ایران را کسب کرده است. من مدیون زحمات و تلاشهای 
ایشان هستم که واقعا جای وی در اتریش خالی بود. بعد از کسب مدال طلا هم با او 
صحبت کردم و خیلی خوشحال بود از این موفقیت ، امیدوارم مسئولین قدر این مربی 
سازنده را بدانند. وی در پایان گفت: شش ماه برای موفقیت در مسابقات قهرمانی جهان 
تلاش کردیم. کادر فنی تیم ملی زحمات زیادی متحمل شد و کاراته کاها نیز به خوبی 
با برنامه های کادر فنی پیش رفته و در نهایت هم بهترین نتیجه را در تاریخ کاراته ایران 

ثبت کردیم و جا دارد از تک تک اعضای کادر فنی هم تشکر و قدردانی کنم.

معاون توسعه ورزش قهرمانی اداره کل ورزش و جوانان قم:

طلای جهانی کاراته مهدی زاده
 افتخار بزرگی برای قم است

معاون توسعه ورزش قهرمانی اداره کل ورزش و جوانان استان قم گفت: طلای جهانی 
کاراته مهدی زاده افتخار بزرگی برای قم است و این موفقیت حق وی بوده است.

روح الله رمضانی اظهار داشت: امیر مهدی زاده ستاره سرشناس کاراته استان قم و تیم 
ملی کشورمان شب گذشته در مسابقات جهانی کاراته در لینز اتریش موفق شد با اقتدار 
عنوان قهرمانی را کسب کند و این برای همه مردم قم خوشحال کننده است. وی افزود: 
مهدی زاده در مسابقه نهایی توانست جفری برنس کاراته کای هلندی را با اقتدار و در 
یک مسابقه یک طرفه با نتیجه 9 بر یک شکست دهد و این نتیجه نشان دهنده سطح 
فنی کاراته کای قمی تیم ملی و قهرمانی بی حرف و حدیث وی در این مسابقات است. 
معاون توسعه ورزش قهرمانی اداره کل ورزش و جوانان استان قم گفت: مهدی زاده با 
این مدال طلا، اولین کاراته کای ایرانی است که توانسته است به 2 مدال طلای کومیته 
انفرادی دست پیدا کند و پیش از وی، هیچ کاراته کایی نتوانسته بود بیش از یک بار 

طلای جهان را کسب کند. 
وی عنوان کرد: طلای جهانی کاراته مهدی زاده افتخار بزرگی برای قم است و این 
موفقیت حق وی بوده است و امیدواریم آمار موفقیت های ورزش استان قم در کسب 
مدال های جهانی و بین المللی افزایش پیدا کند و ورزشکاران جوان ما جا پای امیر 
مهدی زاده بگذارند و افتخار آفرین شوند. معاون توسعه ورزش قهرمانی اداره کل ورزش 
و جوانان استان قم تصریح کرد: امیدواریم امیر مهدی زاده بتواند در سال های آینده نیز 
برای ورزش کشورمان و استان قم صاحب افتخارات تازه شود و با توجه به اینکه کاراته در 

المپیک آینده حاضر است مهدی زاده می توان به مدال المپیک نیز برسد.

 فساد در فوتبال و ورزش بیشتر از سایر بخش ها نیست

سلطانی فر: طرفدار رئال مادرید هستم
گزینه دولت برای تصدی پست وزارت ورزش و جوانان اعتقاد دارد 

خصوصی سازی باشگاه های بزرگ ایران امکان پذیر است.
مسعود سلطانی فر که سال پیش به عنوان اولین وزیر پیشنهادی 
ورزش و جوانان از سوی مجلس وقت رای اعتماد نگرفت، حالا 
امیدوار است در مجلس جدید بتواند به این مهم برسد. او در گفت  
و گو با روزنامه ایران صحبت های جالبی درباره اتفاقات پیرامون 

خودش انجام داده که بخش هایی از آن را در ادامه می خوانید:
کارهای زیادی در پیش داریم

این وزارتخانه در سال های اخیر از ادغام دو مجموعه سازمان 
تربیت بدنی و شورای عالی جوانان تشکیل شده که هنوز قانون 
اهداف، وظایف و اختیارات اش به تصویب مراجع قانونی نرسیده، در 
کمیسیون های تخصصی دولت است و باید به صحن دولت بیاید 
و پس از تصویب باید در مجلس برای تصویب مطرح شود. ضمن 
اینکه ما در هر دو بخش فاقد اسناد بالادستی کاملًا مشخص هستیم. 
سیاست های کلان ما که باید به تصویب مجمع تشخیص مصلحت 
و تأیید رهبر معظم انقلاب برسد تاکنون تصویب و ابلاغ نشده، طرح 
جامع ورزش را نداریم، چون سیاست های کلان تاکنون مشخص 
نشده، سند توسعه ورزش هم تدوین نشده است البته کلیات این 
سند تدوین شده اما آن اسناد بالادستی باید مشخص و نهایی شود 
که این خودش مراحل تصویب در دولت و مجلس را طی می کند و 
نهایتاً ما بیاییم و بعد از تصویب این اسناد به عنوان اسناد بالادستی 
یعنی سیاست های کلی ما در بخش جوانان پس از تأیید مجمع 
تشخیص مصلحت نظام و رهبر معظم انقلاب، سند توسعه ورزش 
را تنظیم کنیم تا ان شاءالله بتوانیم قانون اهداف، وظایف و اختیارات 
را در دولت و مجلس به تصویب برسانیم. در کل کارهای زیادی 
در پیش داریم و من اینجا می گویم با توجه به بلاتکلیفی که ما در 
چارچوب اسناد بالادستی و شرح وظایف قانونی داریم طبیعتاً حرکات 

ما نمی تواند حرکت های بلندمدت و منسجم و توسعه ای باشد.
اولویت های کاری

 اولویت هایی که ما در سال های آینده داریم در کنار مسابقات 
جهانی که هر ساله در رشته های مختلف برگزار می شود، ما بازی های 
آسیایی جاکارتا را در سال 2018 در پیش داریم، جام جهانی 2018 
روسیه را در پیش داریم که امیدواریم با تمهیدات در نظر گرفته شده 
و فراهم کردن شرایط، تیم ملی ما بتواند با قدرت و قوت بیشتری در 
مسابقات مقدماتی سریع تر ان شاءالله صعودش را قطعی کند و نهایتاً 
باید به صورت ریشه ای و اساسی از همین امروز برای المپیک 2020 
خودمان را مجهز کنیم تا بتوانیم در رشته های مختلف ورزشی 

نتیجه ای بهتر از دوره گذشته رقم بزنیم.
من، مدیر توسعه وتحول هستم

دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  سازمان  وارد  که  زمانی  من 
و گردشگری شدم از روز اول هم بر مسائل بلندمدت، اصلی و 
استراتژیک دست گذاشتم و هم به مسائل جاری و روزمره رسیدگی 
کردم یعنی وقتم را تقسیم کردم. من مدیر توسعه و تحول هستم 
و مدیر حفظ وضع موجود نیستم. به همه گفته ام، افرادی که در 
سازمانی یا وزارتخانه ای که من مسئولش هستم کار می کنند، باید 
مدیران توسعه و تحول باشند. مدیر حفظ وضع موجود و کسی که 
دچار روزمرگی باشد، نمی خواهیم. این کارتابل ها، جلسات معمولی و 
بازدیدهایی که شاید همه بتوانند انجام دهند ولی یک سری مسائل 
و برنامه ریزی های اصلی و استراتژیک است و یک سری کارهای مهم 
است چه در بخش ورزش همگانی و چه در بخش قهرمانی، چه در 

حرفه ای و چه در آموزشی و پرورشی، اینها مسائلی است که باید 
ضمن انجام کارهای روزمره، افق بلندمدتی را هم داشته باشیم و هر 
6ماه یک بار دستاورد خود را با آن اهداف کمی و کیفی ارزیابی کنیم.

روزی 14 ساعت کار می کنم
کار  را  روزانه حتماً 14 ساعت  در حال حاضر در گردشگری 
می کنم. سازمان گردشگری ۳ سال پیش سازمانی بدون انسجام 
و به هم ریخته بود که یکی از اصلی ترین دلایل آن تغییرات  ۵ 
مدیر در 2 سال بود. خیلی ها فکر می کردند که من بیشتر از 6 ماه 
نمی توانم در این سازمان کار کنم اما تا جایی پیش رفتیم که امسال 
در جشنواره شهید رجایی در هفته دولت به عنوان دستگاه برتر کشور 
انتخاب شدیم. من هرجایی که کار کردم همه توان، وقت و امکاناتم 
را گذاشتم و طبیعتاً اگر لازم باشد در وزارت ورزش و جوانان وقت 

بیشتری هم خواهم گذاشت.
مساله ورزش بانوان

با توجه به ظرفیت و توانمندی بانوان مان در عرصه های مختلف 
در  هم  و  ورزش  مدیریت  عرصه های  در  هم  ورزش  بخصوص 
عرصه های دیگر، متأسفانه ما تا الان نتوانستیم جایگاه خوبی برای 
این قشر فراهم کنیم. باور من این است که باید حضور بانوان را 
در مسئولیت های کلیدی و مدیریتی وزارتخانه پررنگ تر کنیم و 
گسترش دهیم و تلاش کنیم از این استعدادهای فراوانی که ما در 
حدود ۵0 درصد از جمعیت کشورمان در عرصه های مختلف ورزشی 
وجود دارد، استفاده کنیم. ما تجربه کردیم هر جا که شرایط برابری 
برای آقایان و خانم ها مهیا کردیم خانم ها کارنامه خوبی داشتند مثل 
آموزش عالی )کنکور( که چند سالی است درصد قبولی خانم ها 

بیشتر است.
نامزد ریاست کمیته المپیک و فوتبال شدم

دو سالی که من قائم مقام سازمان تربیت بدنی بودم شرایطی 
فراهم کرد که من در 20 سال گذشته با بدنه ورزش، مدیران و 
قهرمانان همواره در تماس و ارتباط باشم. همین مسأله باعث شد 
یکی، دو بار خیلی جدی بنده را برای پست ریاست کمیته ملی 
المپیک و ریاست فدراسیون فوتبال کاندیدا کردند که البته به هر 

حال شرایط فراهم نشد.
فساد در فوتبال؟

اینکه این مسائل در فوتبال و برخی رشته های دیگر وجود دارد 
انکار ناپذیر است و طبیعتاً باید همه کمک کنیم تا یک نظارت همه 
جانبه هم توسط خود وزارت ورزش و هم سایر دستگاه ها وجود 
داشته باشد. اینکه این فساد کم هست یا زیاد شاید راجع به آن 
جنجال سازی می شود یعنی شاید فسادی که در خیلی از بخش ها 
وجود دارد در آنجا هم وجود داشته باشد نه بیشتر اما جنجال سازی 
و هیاهوسازی در آن درست نیست. فکر نمی کنم میزان فساد در 
ورزش بیشتر از سایر بخش ها باشد و باید ما با استفاده از ابزارهایی 
که در دنیا وجود دارد به مبارزه با فساد در تمامی عرصه ها بپردازیم 
و مشخصاً برای شفاف سازی کل مسائل مالی در کشور یک نظارت 
جدی داشته باشیم. وزارت ورزش و جوانان نیز با استفاده از ابزارش 
باید کنترل و نظارت کند تا انشاالله بتوانیم با این موضوع مبارزه کنیم.

خصوصی سازی باشگاه ها
من در گزارشی می خواندم در بازدیدهایی که از استادیوم سانتیاگو 
برنابئو شده بود چیزی در حدود 180 تا 200 میلیون دلار از همین 
بازدیدها درآمد داشته اند. حالا فروش بازیکن و مسائل دیگر بماند 
چون درآمدهای مختلفی دارند. چطور باشگاه های ما مخصوصاً 
باشگاه های شاخص نمی توانند مثلًا سالی 20 یا ۳0 میلیون دلار 
درآمد داشته باشند؟ قطعاً می توانند ما باید یک مقدار این مدل های 
قرار دهیم و سازوکار  را در دستور کار خود  شناخته شده دنیا 
قانونی آن را فراهم کنیم. فکر می کنم از محل تبلیغات و تأمین 
اسپانسرهای مختلف باید بیشتر استفاده کنیم. در درجه اول باید 
ستاد وزارتخانه مان را کوچک بکنیم، به فدراسیون های ورزشی مان 
اختیارات بیشتری بدهیم به طوری که وزارتخانه صرفاً برود به سمت 
کارهای حاکمیتی، قانونگذاری و سیاستگذاری. تمام امور تصدیگری 
و اجرایی را به فدراسیون ها بدهیم. هویت حقوقی و شخصیت 
آنها را پررنگ تر کنیم. خودمان هم بر عملکرد آنها نظارت کنیم و 
اساسنامه ها را هم اصلاحاتی که نیاز داریم انجام بدهیم. برویم به 
سمت اینکه در آن مدلی که فدراسیون های توسعه یافته ورزشی دنیا 

دارند کار کنیم. ما نمی توانیم در رشته های مختلف قهرمان المپیک 
شویم بدون اینکه در ورزش همگانی و آموزش و پرورش کار کرده 

باشیم.
طرفدار رئال هستم

تا حدی که بتوانم بازی های فوتبال خارجی را نگاه می کنم. طرفدار 
این تیم یا آن تیم بودن مخصوص جوان هاست و ما هر تیمی که 
زیبا تر بازی کند را بیشتر دوست داریم. البته به دلیل کارهای تیمی و 
قهرمانی های زیادی که رئال مادرید دارد بیشتر می پسندم و از زمانی 
که مجموعه رونالدوی برزیلی، روبرتو کارلوس، فیگو و تا اکنون که دو 
باشگاه بارسلونا و رئال که گرانترین خط حمله جهان را دارند، رئال 
مادرید با گرت بیل، بنزما و کریستیانو رونالدو و بارسلونا با نیمار، سوارز 
و مسی. یک زمان در دهه ٧0 تیم هلند با مکتب استفان کواچ که 
مرحوم کرویف و رنسن برینک، در آن تیم حضور داشت با حضور دو 
بار در فینال جام جهانی و باشگاه آژاکس که سه بار قهرمان اروپا شد 
یک مکتب جدیدی مطرح شد و اصطلاح 10 نفر حمله 10 نفر دفاع 

که به فوتبال موجی معروف شد و طرفداران زیادی داشت.
با فدراسیون فوتبال ارتباط خوبی داریم

یکی از موفقیت های ما در سازمان میراث فرهنگی و گردشگری 
رفاقت با کسانی بود که قبلًا با این سازمان درگیری داشتند. یعنی 
هنر یک مدیر در این است که از همه ظرفیت های موجود قانونی و 
سازمانی خود استفاده کند. انسان هیچگاه از تعامل و ارتباط و مذاکره 
ضرر نمی کند. خوشبختانه مسئولان فدراسیون فوتبال آقای تاج از 
دوستان گذشته ما هستند و با هم در ارتباط هستیم و با هم بر سر 
برخی مسائل مشورت و گفت و گو می کنیم. فدراسیون والیبال هم 
همین طور است و20 سال است که با رئیس اش ارتباط دارم. به هر 
حال از دعوا و درگیری در هیچ عرصه ای چیزی حاصل نمی شود، چه 
برسد در عرصه مدیریت کشور و در وزارتخانه های مختلف و آن هم 

در ارتباط با فدراسیون ها که خیلی مهم است.
ورزش باید اولویت اصلی کشور شود

بستگی به این دارد که چقدر تلاش کنیم مسئولان را به این باور 
برسانیم که ورزش در همه عرصه ها و فرایند توسعه کشور می تواند 
تأثیرگذار باشد و جوان را همان طور که گفتم به عنوان یک سرمایه 
و ظرفیت برای حل مشکلات کشور ببینیم. جوانان و سالم سازی 
جامعه را و ورزش همگانی را که متمرکز می شود روی جوانان به  
عنوان یکی از مهم ترین سیاست ها برای تحقق مبانی اقتصاد مقاومتی 
ببینیم. اگر موفق شویم این گفتمان را جا بیندازیم آن وقت می توان 
گفت ورزش از یک بحث دسته چندم تبدیل به یک اولویت اصلی 

برای کشور می شود.
رای اعتماد از مجلس؟

ما در نشست هایی که با فراکسیون های تخصصی و منطقه ای 
داشته ایم و ارزیابی که انجام داده ایم، توانسته ایم ارتباط خیلی خوبی 
بین گفتمان های مان برقرار کنیم. تحلیل ها و خواسته های مان خیلی 
به هم نزدیک است. برای اینکه در این عرصه، کشور موفق شود 
باید بین این دو بخش یعنی دولت و مجلس یک همکاری نزدیک 
و دائمی و گسترده به وجود بیاید. اگر ما این تعامل و ارتباط دائمی 
را بین وزارت ورزش و جوانان و نمایندگان مجلس داشته باشیم و 
بتوانیم از حمایت ها و راهنمایی ها استفاده کنیم .طبیعتاً می توانیم 
موفق باشیم و فکر می کنم چون داریم به یک گفتمان و تحلیل 
مشترک می رسیم .ان شاءالله بتوانیم در روز رأی اعتماد به نتیجه ای 

که به صلاح مملکت است دست پیدا کنیم.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳0001010۳0۵ شماره  رای   -1
1۳911144۳0001009٧1۳ خانم گوهر عابدی خوب فرزند سلیمان در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 160/12 مترمربع پلاک شماره ۳1 

فرعی از 11020 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳0001016214 شماره  2-رای 
1۳9۵1144۳00010001۵4 خانم بتول شکرگذار فرزند ماشااله در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 149/2۵ مترمربع پلاک شماره 10908 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳00010140۵9 شماره  ۳-رای 
1۳911144۳0001009116 آقای حسین مشهدی فرزند رضا در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ٧2/80 مترمربع پلاک باقیمانده ٧14٧ اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۵466 شماره  4-رای 
1۳9۵1144۳0001000٧9٧ آقای علی محقق فرزند احمد ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 16٧ مترمربع پلاک شماره 111۵0 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101424٧ شماره  ۵-رای 
1۳921144۳00010001۵2 خانم فرزانه شکری فرزند محمد در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 68/66 مترمربع پلاک شماره ۳0 فرعی از 

104٧۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۳٧۳6 شماره  6-رای 
در  عبداله  فرزند  نگاری  محمدحسن  آقای   1۳941144۳0001000۵6٧
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۳۳/٧0 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی 

از 1069۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک  اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۵4۳۳ شماره  ٧-رای 
فرزند  پشتی  رود  نژاد  صادق  مهدی  آقای   1۳9۵1144۳0001000168
حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت  1٧0/10 مترمربع پلاک 

شماره 10٧90 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۳٧۳8 شماره  8-رای 
1۳9۵1144۳0001000061 آقای سیدمحمد حسینی فرزند سیدهاشم در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 81/2۵ مترمربع پلاک شماره ۵ فرعی از 

10929 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101426۵ شماره  9-رای 
در  علی  فرزند  کیا  مومنی  معصومه  خانم   1۳921144۳0001000280
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۵9/94 مترمربع پلاک شماره 1/4٧8 

اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۳62٧ شماره  10-رای 
1۳911144۳000100۳۵٧0 آقای علی اکبر متین فرزند محمدحسین در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره ۵81 فرعی 

از 111۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9460۳۳0001019264 شماره  11-رای 
1۳911144۳00010001٧2 آقای ابوالقاسم اسماعیلی فرزند احمدعلی در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 1108 

فرعی از 111۳۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101286٧ شماره  12-رای 
1۳911144۳0001001109 آقای سیدمحمود میرهء فرزند سید قاسم در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵0 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 

106۳0 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳0001014٧66 شماره  1۳-رای 
1۳911144۳000100٧82۳ آقای رضا دخانچی فرزند فضل اله در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 264/۵6 مترمربع پلاک شماره 11209 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳0001006۵٧۳ شماره  14-رای 
1۳911144۳000100۳٧۳6 آقای عبدالله زارعی فرزند یدالله در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 42/6۵ مترمربع پلاک شماره 11۵۵6 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳0001016۵08 شماره  1۵-رای 
1۳911144۳0001000۳06 آقای ناصر کلهرنیا فرزند مهدی در ششدانگ 
یک باب دامداری به مساحت 198٧/22 مترمربع پلاک شماره 1۳ فرعی از 

11۵0٧ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۳619 شماره  16-رای 
1۳921144۳000100094۵ آقای کامبیز فلوران کتبی فرزند مرتضی در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 90/22 مترمربع پلاک شماره 94۳۳ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۳8۳۵ شماره  1٧-رای 
1۳911144۳000100٧8۳2 خانم نیره بیطرفان فرزند مهدی در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ۵4/40 مترمربع پلاک شماره 8 فرعی از 94۵8 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۵11۳ شماره  18-رای 
در  محمدعلی  فرزند  دباغیان  علی  آقای   1۳911144۳00010100۵1
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 160 مترمربع پلاک شماره 106۳۳ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳00010128۳0 شماره  19-رای 
در  عباسعلی  فرزند  رحیمی  جواد  آقای   1۳911144۳00010024٧9
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ٧1/۵2 مترمربع پلاک شماره 104٧6 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۵112 شماره  20-رای 
1۳941144۳0001000900 خانم اعظم غلامی قصاب فرزند عبدالحسین در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 1۵8/90 
مترمربع پلاک باقیمانده 10912/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳00010169٧9 شماره  21-رای 

1۳9۳1144۳00010002۵4 خانم نجمه غفاریان مقدم فرزند حبیب اله در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 48 مترمربع پلاک شماره 10۳04 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۳884 شماره  22-رای 
1۳921144۳000100۳۵10 آقای حسن شجاع سراجه فرزند غلامحسین 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 99/96 مترمربع پلاک شماره 

102٧۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۳982 شماره  2۳-رای 
در  سیدرضا  فرزند  رضایی  تقی  سید  آقای   1۳9۵1144۳0001000042
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 110/9۵ مترمربع باقیمانده پلاک ۳ 

فرعی از 111۳4 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 1۳9۵60۳۳000101۳602  رای   -2۳
1۳911144۳000100٧92٧ آقای سید رضا تقوی فرزند سید خلیل در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 166/40 مترمربع پلاک شماره 10828 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳0001011618 شماره  24-رای 
1۳911144۳0001006۳۳4 آقای حسن ابراهیمی فردوئی فرزند ابوالقاسم 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۳2 مترمربع پلاک شماره 

1100۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۳82۵ شماره  2۵-رای 
1۳911144۳00010084۵4 آقای مصطفی خوش لهجه عزیز فرزند حسن 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۳1 مترمربع پلاک 9۵۵9 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳00010128٧۵ شماره  26-رای 
1۳911144۳0001004۵2٧ آقای اسمعیل علیمحمدی فرزند دیدار در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵٧/40 مترمربع پلاک شماره 104٧۳ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9۵60۳۳000101۵119 شماره  2٧-رای 
1۳941144۳0001000188 آقای علی عفیف صرمی فرزند شعبانعلی در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۳2 مترمربع پلاک شماره 100۵8 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/08/10 تاریخ انتشار دوم: 1395/08/25
جعفر کاظمی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1-رای شماره 1۳9۵60۳۳0002021۵۳2 مربوط به پرونده کلاسه 1۳911144۳000200۳499 آقای بهرام قربانی طلب 
فرزند غلامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 189 فرعی 

از 21۳9 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
2-رای شماره 1۳9۵60۳۳00020240۵۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳911144۳00020121۳4 خانم خدیجه کریمی 
فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 4۳/9۳ مترمربع پلاک شماره 62 فرعی از 

24۵۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
۳-رای شماره 1۳9۵60۳۳0002022424 مربوط به پرونده کلاسه 1۳911144۳000201۳٧2٧ آقای محمد دائی ورجان 
فرزند غلامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره ۳/۳4۳ 

فرعی از 2466 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
4-رای شماره 1۳9۵60۳۳0002022۳41 مربوط به پرونده کلاسه 1۳911144۳0002006219 آقای صفرعلی شهبازی 
فرزند ولی اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 129/20 مترمربع پلاک شماره فرعی از 

2۳٧4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
۵-رای شماره 1۳9۵60۳۳0002021228 مربوط به پرونده کلاسه 1۳911144۳000200۵660 آقای یوسفعلی رحیمی 

تبار فرزند عروجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۳6/۵۵ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 218۵ و2186 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

6-رای شماره 1۳9۵60۳۳0002029۵1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳911144۳000200٧908 آقای فرهاد بوستانی فرزند 
قربانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ٧0.2۵ مترمربع پلاک شماره 448 فرعی از 

19۵۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
٧-رای شماره 1۳9۵60۳۳00020260۳0 مربوط به پرونده کلاسه 1۳911144۳0002008۳88 آقای اکبر سلطانی نور 
فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 10۵ مترمربع پلاک شماره ۵0 فرعی از 

19۵6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/08/10 تاریخ انتشار دوم: 1395/08/25
مرتضی نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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5 علمی و سلامت 

مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت اعلام کرد

تافتون و لواش، متهم های ردیف اول 
چاقی در بین نان ها

مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت صحبت های نسبت داده شده به خود 
مبنی بر این که نان لواش سم است را تکذیب کرد.

زهرا عبدالهی مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت با تکذیب بخشی از 
صحبت هایش در برنامه صبح شبکه خبر به مناسبت روز جهانی با عنوان این که نان 
لواش سم است، گفت: در این برنامه در مورد کیفیت نان صحبت شد و بخشی از این 
صحبت مربوط به میزان سبوس نان هاش مصرفش بود، در واقع عنوان شد که در بین 
چهار نان سنتی مصرفی مردم بالاترین میزان سبوس در نان های سنگک و بربری و 

کمترین این میزان به ترتیب در تافتون و لواش است.
وی ادامه داد: نان لواش به دلیل همین پایین بودن میزان سبوس ارزش تغذیه ای 
کمتری دارد چرا که یکی از دلایل شیوع بیماری های غیر واگیر همچون دیابت ، 
بیمار های قلبی و عروقی ، چاقی و سرطانها به خصوص سرطان های دستگاه گوارش 

کاهش دریافت سبوس است.
کمبو

عبدالهی با بیان این که دو سال پیش دامنه سبوس گیری از آرد نانوایی ها  افزایش 
یافت عنوان کرد: این میزان تا 18 درصد و حتی تا21 درصد  افزایش یافته است. در 
واقع  این میزان سبوسگیری بدون توجه  به سلامت مردم صورت گرفته است. در 
همین راستا وزارت بهداشت برای حفاظت از سلامت مردم رسما درخواست بازنگری 
میزان سبوسگیری را به سازمان استاندارد اعلام کرده است و پیگیر انجام این موضوع 

هستیم.
 مدیر دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت تاکید کرد:توصیه ما به مردم برای 
ارتقا سلامتی شان این است که بیشتر  از نانهای2 که سبوس بالاتری دارند مثل 

سنگک و بربری استفاده کنند.

مزیت درمان رادیوتراپی نسبت به شیمی درمانی 
دبیر علمی کنگره بین المللی کلینیکال آنکولوژی گفت: درمان انواع بیماری سرطان 

با استفاده از رادیوتراپی بسیار مقرون به صرفه تر از سایر روش های درمانی است.
نیکوفر دبیر علمی کنگره بین المللی کلینیکال آنکولوژی در نشست خبری که 
صبح امروز در دفتر انجم آنکولوژِی برگزار شد، اظهار داشت: در زمینه رادیوتراپی 
درمانی ایران کمتر از سایر کشورهای دنیا نیست اما متأسفانه این علم در کشور هنوز 

ناشناخته است.
وی ادامه داد: درمان بیماری سرطان با رادیوتراپی در کشور نوپا بوده و 40-۳0 سال 
از عمر آن بیشتر نمی گذرد ولی خوشبختانه طی چند سال اخیر پیشرفتهای خوبی 

در این زمینه حاصل شده است.
نیکوفر افزود: در بحث درمان سرطان 2 مؤلفه افزایش طول عمر بیمار و بهبود 
کیفیت زندگی وی مورد بررسی بوده و باید روی هر دو مولفه سرمایه گذاری هایی 

توسط ارگان های مرتبط صورت گیرد.
دبیر علمی کنگره بین المللی کلینیکال آنکولوژی در رابطه با هزینه های رادیوتراپی 
در مقایسه با سایر روشهای درمانی گفت: درمان بیماری سرطان در کشور با استفاده 
از رادیوتراپی بسیار مقرون به صرفه تر از شیمی درمانی و یا عمل های جراحی است.

وی در این خصوص افزود: هزینه ها رادیوتراپی در بخش های دولتی حدود ٧ تا 8 
میلیون و در بخش خصوصی حدود 1۵ میلیون است.

وی درباره درمان  سرطان با رادیوتراپی اظهار داشت:  به دلیل برخی تحریم ها امکان 
واردات دستگاه های رادیوتراپی به میزان لازم در کشور نبود و قیمت این دستگاه ها 

حدود دو هزار دلار و یا بیشتر است.
نیکوفر بیان کرد: با وجود همه مشکلات مراکز بسیاری در کشور وجود دارد که در 
زمینه رادیوتراپی و درمان انواع سرطان به صورت موضعی و با عوارض کمتر در حال 

فعالیت هستند.

یک محقق و پژوهشگر طب سنتی  مطرح کرد

پیاز سربازی جنگجو برای نابودی دشمنان بدن 
یک محقق و پژوهشگر طب سنتی گفت: پیاز علاوه بر خاصیت ضدعونی کنندگی، 

نقش بسیاری در تقویت تخمدان ها دارد.
حیدر عظمایی محقق و پژوهشگر طب سنتی بیان کرد: پیاز دارای طبع گرم و 
خشک و حاوی ویتامین های B و C و مواد معدنی مانند فسفر، آهن، کلسیم، پتاسیم، 
گوگرد، ید و سیلیس است.وی درباره خاصیت ضد عفونی کننده پیاز اظهار داشت: 

این گیاه حاوی ترکیبات فنول و کورستین است که خاصیت میکروب کشی دارد.
این محقق و پژوهشگر طب سنتی با اشاره خاصیت ضد حساسیتی پیاز عنوان 
کرد: افراد می توانند پیاز رنده شده را به منظور کاهش التهاب محل گزیدگی و نیش 
حشرات بر روی موضع مورد نظر قرار دهند.وی افزود: افرادی که دچار سرگیجه یا 
وزوز گوش هستند باید پنبه آغشته شده به آب پیاز را داخل گوش خود بگذارند که 
این روش در رفع عفونت و صدای گوش، نقش موثری دارد.عظمایی با بیان اینکه پیاز 
ادرارآور بسیار قوی است، توصیه کرد: مبتلایان به حبس ادرار برای برطرف شدن 
مشکل خود باید پیاز له شده را زیر شکمشان قرار دهند.وی تصریح کرد: پیاز تاثیر 
بسزایی در دفع سموم بدن، تقویت تخمدان ها و رفع عفونت رحم دارد که برای این 
منظور افراد باید چند تکه پیاز خرد شده را داخل ظرف دربسته ای که محتوی آب 
بدون کلر است، به مدت چند دقیقه بجوشانند و پس از ولرم شدن این معجون، آن 
را با عسل ترکیب و روزانه 2 بار حدود 10 تا ۳0 دقیقه قبل از ناهار و شام هر بار 1 
لیوان مصرف کنند.این محقق و پژوهشگر طب سنتی با بیان اینکه استفاده از این 
معجون باید به مدت 1۵ روز ادامه پیدا کند، افزود: افراد باید پس از استراحت 1۵ 
روزه، دوباره مصرف معجون را آغاز کنند و خانم ها باید توجه داشته باشند که پس 
از شروع قاعدگی استفاده از این ترکیب را قطع کنند.وی با تاکید بر اینکه برای رفع 
نازایی خانم ها باید از این ترکیب ۳ دوره)ماه( و هر بار به مدت 1۵ روز استفاده کنند، 
اظهار داشت: افراد می توانند برای تاثیرگذاری بهتر و سریع تر در کنار ترکیب فوق از 
دمنوش مخلوط آویشن شیرازی، پونه کوهی و گل ختمی روزانه ۳ تا 4 لیوان مصرف 
کنند که زنان باردار باید از مصرف این دو ترکیب خودداری کنند زیرا استفاده از این 

دمنوش ها موجب سقط جنین می شود.

یک متخصص پوست :

وجود این علائم در خال ها نشانه سرطان است
یک متخصص پوست گفت: قرار گرفتن مستمر در مجاورت نور آفتاب احتمال ابتلا به 

سرطان پوست را افزایش می دهد.
خلیل صداقت پیشه متخصص پوست و مو گفت: ضایعات ناشی از اشعه ماوراء بنفشی از 

اصلی ترین عوامل ایجاد سرطان پوست است.
وی درباره زخم های پیش سرطانی ناشی از تابش نور خورشید بیان کرد: بر اثر تابش اشعه 
ماوراء بنفش ضایعات قهوه ای رنگ،زبر و متعدد بر روی پوست پیشانی و سر ایجاد می شود 
که در صورت قرار گرفتن مستمردر مجاورت آفتاب زمینه و استعداد بدخیم شدن آن به 
شدت افزایش پیدا می کند. صداقت پیشه تصریح کرد: در صورت ایجاد ضایعات ناشی از 
تابش آفتاب بر پوست توصیه می شود که افراد هرچه سریع تر برای رفع آن اقدام و با دوری 
از تابش خورشید از بدخیم شدن آن پیشگیری کنند. این متخصص پوست و مو با تاکید 
بر اینکه افراد دارای پوست روشن در برابر ایجاد ضایعات خورشیدی آسیب پذیر تر هستند، 
افزود: مدت زمانی که فرد مستقیم در معرض نورآفتاب قرار می گیرد، رابطه مستقیم با ایجاد 
ضایعات بدخیم دارد و در کسانی که در مناطقی زندگی می کنند که کمتر در معرض نور 
آفتاب هستند، این ضایعات کمتر مشاهده می شود.  وی با بیان اینکه داشتن زمینه ژنتیکی 
در ایجاد سرطان پوست تاثیر چشمگیری دارد، اظهار کرد: قرار گرفتن خال در معرض آفتاب 
همچنین ایجاد سایش روی آن می تواند زمینه ایجاد سرطان را در آن فراهم کند.  صداقت 
پیشه تصریح کرد: خال های مادرزادی نسبت به سایر خال ها که در طول حیات به وجود می 
آیند استعداد بیشتری برای سرطانی شدن دارند که ترشح، خونریزی، تغییر رنگ و نامنظم 

شدن حاشیه خال از علائم مشکوک بودن آن به سرطان است.
وی با تاکید بر اینکه بی توجهی به بهداشت زخم های پوست منجر به عفونت های پوستی و 
ورود میکروب ها به سطح پوست می شود، افزود: دوری از نور خورشید، استفاده از ضد آفتاب، 
کلاه و شستشوی پوست به وسیله صابون های مناسب برای سلامت پوست و پیشگیری از 

سرطان توصیه می شود.

خواص درمانی انار
لطفا درباره خواص درمانی انار و همچنین اگر مضراتی هم دارد توضیحاتی ارائه 

دهید.
برای مصارف دارویی از گل، برگ، پوست درخت، پوست ریشه و دانه انار استفاده 

می شود.
- انار شیرین ادرار آور است.

- انار با دانه ملین مزاج است.
- آب انار شیرین برای بیماریهای مجاری ادرار مفید است.

- ترشح صفرا را زیاد می کند.
- اگر انار را با عسل مخلوط کرده و هر روز چند قطره در بینی بچکانید از رشد پولیپ 

در بینی جلوگیری می کند.
- برای سالمندان بهترین دارو برای تقویت کلیه است.

- آب انار خنک کننده است.
- رنگ صورت را شاداب می کند.

- صدا را باز کرده و گرفتگی صدا را برطرف می کند.
- برای وزن اضافه کردن انار بخورید.
- آب انار مقوی قلب و معده است.

یک لیوان آب انار حدود 40 درصد ویتامین C مورد نیاز روزانه شما را تأمین می کند 
و منبع خوبی از ویتامین های A، E و اسیدفولیک است. مقدار آنتی اکسیدان موجود 

در آب انار حتی ۳ برابر چای سبز است.
 خواص قسمت های  دیگر درخت انار 

-  جوشانده پوست ریشه درخت انار کرم معده و روده را از بین می برد.
- جوشانده پوست درخت انار نیز اثر ضد کرم دارد.

- برای برطرف کردن گلو درد و زخم گلو از جوشانده پوست انار و یا جوشانده 
برگهای انار استفاده می کنند.

- خانم هایی که عادت ماهیانه شان منظم نیست می توانند از جوشانده برگهای 
انار استفاده کنند.

- برگهای له شده انار را اگر روی پوست بگذارید خارش را از بین می برد.
- برای برطرف کردن سوختگی پوست، گلهای انار را له کرده و با روغن کنجد 

مخلوط کنید و این پماد را روی قسمت سوختگی بمالید.
- جوشانده پوست درخت و پوست ریشه درخت انار کرم کش است.

- دم کرده گل انار اسهال مزمن را برطرف می کند.
- دم کرده گلهای انار را بصورت غرغره برای از بین بردن زخمهای دهان بکار ببرید.

- برای برطرف کردن دندان درد، دم کرده ریشه درخت انار را در دهان مزه مزه 
کنید.

- برای برطرف کردن بواسیر باید معقد را با جوشانده پوست انار شستشو داد.
  خواص آب انار

- آب انار خواص آنتی اکسیدانی قوی داشته و در پیشگیری از بیماری های قلبی، 
سکته و حمله قلبی نقش موثری دارد.

یک لیوان آب انار حدود 40 درصد ویتامین C مورد نیاز روزانه شما را تأمین می کند  
و منبع خوبی از ویتامین های A، E و اسیدفولیک است. مقدار آنتی اکسیدان موجود 

در آب انار حتی ۳ برابر چای سبز است.
در واقع آب انار یکی از غنی ترین منابع پلی فنول هاست که گروهی از آنتی 

اکسیدان های قوی هستند. 
نقش آنتی اکسیدان ها، کند کردن یا جلوگیری از صدمه سلولی است که توسط 
علل مختلف استرس زا حادث می شوند، مانند مصرف سیگار و دخانیات، آلودگی 

هوا، استرس های روحی. 
مضرات استفاده از انار : 

کسانیکه سرد مزاج هستند نباید در خوردن انار افراط کنند. زیرا معده را سست 
کرده و ایجاد نفخ می کند. اینگونه افراد باید انار را با زنجبیل بخورند. جوشانده پوست 
درخت و پوست ریشه آن که برای رفع کرم بکار می رود ممکن است ایجاد سرگیجه 

و استفراغ کند. 
بهر حال در خوردن جوشانده آن باید احتیاط کرد و این کار باید تحت نظر 

متخصص انجام گیرد.

یک شرکت معروف در زمینه تولید خودروهای برقی و خودران، صفحات خورشیدی 
اختصاصی تولید کرده که مجهز به باتری هستند.

 این صفحات خورشیدی که Powerwall 2 نام گرفته اند به ساکنان خانه ها امکان 
می دهند تا کل سقف خانه هایشان را تعویض کرده و از این صفحات به جای سقف 
استفاده کنند. باتری های نصب شده بر روی این صفحات تامین کل برق مورد نیاز یک 

خانه را از طریق انرژی خورشیدی ممکن می کند.
سقف های خورشیدی تسلا از کاشی هایی با بافت شیشه ای ساخته شده اند و لذا از 

جذابیت و زیبایی ظاهری هم برخوردارند.
الون ماسک مدیر عامل تسلا معتقد است این سقف های خورشیدی نمای بهتری در 
مقایسه با پوشش های عادی دارند. ظاهر آنها تفاوتی با دیگر سقف های منازل ندارد، اما 

آنها در برابر تابش نور آفتاب کاملا شفاف هستند.
چاپ کاشی های این سقف ها به شیوه های مختلف قابل انجام است و بنابراین هیچ 
دو سقفی کاملا شبیه به یکدیگر نیستند. این کاشی ها با بافت های مختلف، به شکل 
تخته سنگ، با سطوح ساده و صیقلی و در دیگر انواع عرضه می شوند تا رضایت همه 
با انواع سلیقه ها جلب شود. برای ساخت این سقف های خورشیدی شرکت تسلا با 
SolarCity همکاری کرده است. تسلا در تلاش است SolarCity را با پرداخت 2.6 
میلیارد دلار خریداری کند و با توجه به موافقت سهام داران کلان هر دو شرکت احتمالا 
این امر در ماه های آینده محقق می شود. این صفحات خورشیدی قادر به ذخیره سازی 
14 کیلووات ساعت انرژی بوده و عمر باتری آن نیز 10 سال پیش بینی شده است. 
هزینه خرید این محصول حدود ۵ هزار دلار است ولی هزینه نصب آن نیز به طور 

جداگانه محاسبه می شود. زمان عرضه عمومی  هنوز مشخص نیست.

سقف خورشیدی با توان بالای تامین انرژی 
ابداع شد

محققان ایرانی موفق شدند تا رابطه استرس و اعتیاد 
برعدم تصمیم گیری صحیح را بیابند و قرار است در 
آینده دارو و بسته آموزشی به همین منظور ارائه کنند.

دکتر عباس حق پرست، استاد مرکز تحقیقات علوم 
اعصاب دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی و مجری 
طرح تحقیقاتی در زمینه بررسی اعتیاد به مورفین و 
روند ترک آن بر جنبه های شناختی تصمیم گیری 
در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: با توجه به اینکه ما 
در منطقه ای هستیم که کشت مواد مخدر خیلی 
توسعه یافته و در مسیر انتقال این مواد  مخدر به اروپا 
و کشورهای دیگر قرار داریم، لذا یکی از مسائل فردی 
و اجتماعی دامن گیر کشورمان، اعتیاد به مواد مخدر 

است.
به  اعتیاد  افزود:  ایران  اعصاب  علوم  انجمن  دبیر 
معضلی تبدیل شده و الگوی مصرف آن هم روز به روز 
در حال تغییر است؛ شاید تا چند سال گذشته مسئله 
ما مسئله تریاک و مورفین بود ولی امروزه شیشه )مت 

آمفتامین( کار را پیچیده تر کرده است.
وی با بیان اینکه بنابراین در راستای این موضوع 
بیش از 10 سال است که اقداماتی در کشور انجام 
گرفته است، عنوان کرد: ما هم در همین حوزه سعی 
کرده ایم جنبه های شناختی که می تواند تحت تاثیر 

اعتیاد قرار بگیرند را بررسی کنیم.
حق پرست با بیان اینکه در افراد جوانب شناختی 
زیادی وجود دارد، گفت: انسان موجود پیچیده ای 
است که در واقع جنبه های شناختی فراوانی را دارد؛ 
یادگیری، توجه،  این جنبه های شناختی حافظه، 
تصمیم گیری و... هستند که در زیر شاخه شناخت 
قرار می گیرند. بنابراین بررسی عوامل و معضلاتی مانند 
اعتیاد یا استرس بر جوانب شناختی مهم است زیرا 
کیفیت زندگی فردی انسان و بالطبع اجتماع انسانی را 

تحت تاثیر قرار می دهد.
وی با بیان اینکه از این رو مطالعات را در راستای تاثیر 
اعتیاد، استرس، محرومیت از غذا روی عوامل شناختی 
آغاز کرده است، گفت: وقتی انسانی از نظر شناختی 
مشکلات و معضلات شناختی دارد می تواند به شکل 

یک ویروس، جامعه ای را آلوده کند، زیرا در جامعه ای 
زندگی می کنیم که هر عاملی می تواند ما و جوانب 

شناختی مان را تحت تاثیر قرار دهد.
به گفته این استاد دانشگاه، تمام معضلات ما در 
جامعه از جمله فساد، بد اخلاقی و غیره که گریبانگیر 
جوامع شهری شده به تغییرات شناختی باز می گردد 
که اعتیاد از این قاعده مستثنی نیست؛ اعتیاد، آن دسته 
از عواملی به شمار می رود که تمام جوانب شناختی 

انسان را تحت تاثیر قرار می دهد.
وی با بیان اینکه مورفین و سایر مواد مخدر می تواند 
روی حافظه و یادگیری انسان اثرات منفی در دوره 
های متفاوت بگذارد، عنوان کرد: جالب است  که در 
تحقیقات نشان داده شده که مورفین می تواند در کوتاه 
مدت، حافظه را افزایش دهد ولیکن مصرف طولانی 
آن می تواند باعث تخریب حافظه شود؛ همچنین روی 

»توجه« فرد، اثر گذار است.
وی افزود: از سوی دیگر مصرف مواد مخدر روی 
تصمیم گیری نیز تاثیر می گذارد، از این رو ما تحقیقات 

خود را بر این عامل شناختی متمرکز کردیم.
حق پرست با بیان اینکه در این راستا روی مدل 
حیوانی دو مدل تصمیم گیری را اتخاذ کردیم، گفت: 
یکی از این مدل ها، »مدل تصمیم گیری بر پایه 
تلاش« و دیگری بر »مدل تصمیم گیری بر پایه تاخیر 

زمانی« است.
وی ادامه داد: حیوان می تواند پاداش بدون تلاش 
یا تلاش بیشتر با پاداش بیشتر را دریافت کند. در 
این آزمایشات متوجه شدیم که حیوان سالم با تلاش 
بیشتر، پاداش بیشتری را می طلبد، در حالیکه حیوانی 
که اعتیاد دارد پاداش کم را با تلاش کمتر ترجیح می 

دهد.
استاد علوم اعصاب اظهار داشت: می توان نتیجه 
گرفت که نواحی در مغز وجود دارد که در تصمیم 
گیری نقش مهمی دارند. به همین دلیل، زمانی که 
فرد معتاد است بخش های از مغزش دچار آسیب شده 
و عدم فعالیت آن نواحی سبب تصمیم گیری نادرست 

می شود.
وی با اشاره به مدل دوم این تحقیقات افزود: در این 
مدل، حیوان را به پاداش زیاد می رسانیم ولی سدی 
بین پاداش قرار می دهیم که حیوان باید صبر پیشه 
کند تا به غذای بیشتری در آن سوی سد، برسد. 
از سوی دیگر حیوان می توان بدون صبر و تحمل، 

مستقیم به غذای کمتری برسد.
وی گفت: در واقع یک حیوان سالم در این مدل، 
صبر پیشه می کند تا غذای بیشتری دریافت کند ولی 
زمانی که معتاد شد تصمیم غلط می گیرد. حتی در 
عام هم می شنویم که معتادان صبری برای انجام کار 
ندارند و کار راحت با پاداش کم را به پاداش بیشتر 
ترجیح می دهند. بنابراین تصمیم غلط هم به بخش 

هایی از  مغز ارتباط دارد.
نواحی  بر  ما  مطالعات  داشت:  اظهار  پرست  حق 
خاصی در مغز تمرکز یافته است که بدانیم در این 

تصمیم گیری چه مکانیزم هایی درگیر هستند.
وی با تاکید بر اینکه تحقیقات ما پایه ای است و به 
نتیجه رساندن آن به مدت زمانی ۵ الی 10 ساله نیاز 
دارد تا به عنوان یک راهکار درمانی در کلینیک ها به 
کار آید، گفت: امیدوار هستیم این تحقیقات را به سمت 
و سویی بکشانیم که معتادان، افراد دچار استرس، افراد 

با محرومیت های غذایی تصمیم اشتباهی نگیرند.
حق پرست افزود: با توجه به اینکه مکانیزم هایی 
که در بخش های مغز درگیر هستند در تصمیم 
گیری موثر است. ولی می توان روی این مکانیزم ها 
کار دارویی کرد و در آینده داروهایی ساخت تا بتواند 
علی رغم اینکه  فرد معتاد )یا هر عاملی که باعث عدم 
تصمیم گیری صحیح می شود( است تصمیم گیری 

درستی  بگیرد.
وی با بیان اینکه در جامعه بشری تصمیم گیری 
داشت،  خواهد  جامعه  برای  زیادی  هزینه  نادرست 
گفت: محرومیت از غذا، استرس، اعتیاد و... در  تصمیم 
گیری ما تاثیر گذار است که منجر به عدم اتخاذ تصمیم 

صحیح می شود.
استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی افزود: 
ما تلاش می کنیم و امیدواریم که در آینده بتوانیم 
به جایی برسیم که داروها، دست کاری ها و بسته 
های اموزشی را از این نتیجه تحقیقات ارائه کنیم 
که علی رغم داشتن مشکلاتی که گفته شد تصمیم 
گیری صحیحی اتخاذ شود. البته راهکارهای درمانی و 
پیشگیری می توانند بسته های آموزشی و یا داروهای 
طبیعی )سنتی( و صنعتی باشد که به تصمیم گیری 
این افراد کمک کند تا در جامعه به درستی تصمیم 
گیری و یک زندگی معمولی را مانند دیگران تجربه 

کنند.
وی با تاکید بر اینکه بخش دیگری از تحقیقات ما 
روی ترک اعتیاد است، گفت: اعتیاد مراحل مختلفی 
دارد و یکی از این مراحل، زمانی است که فرد معتاد، 
تصمیم می گیرد که ماده مخدر را ترک کند؛ به دلیل 
اینکه زمان ترک، زمان بحرانی است  و به دلیل عدم 
دسترسی به ماده مخدر، فرد استرس زیادی خواهد 
داشت و لذا تصمیم گیری فرد می تواند در این مرحله 

موثر باشد.
حق پرست ادامه داد: باید در این دوره که استرس 
روانی زیادی روی افراد است اقداماتی انجام گیرد که 

تصمیم گیری درستی داشته باشد.
وی افزود: امیدواریم بتوانیم در آینده ای نه چندان 
دور با نتایج این تحقیق، روش هایی ارائه کنیم تا 
آن  کنار  است  ترک  در حال  معتادی  فرد  زمانیکه 

تصمیم گیری درستی داشته باشد.
به گفته این استاد علوم اعصاب، این تحقیقات سمت 
و سویی دارویی دارد ولی می تواند به صورت بسته های 
آموزشی نیز باشد، بنا این است که در این راستا مدلی 
ارائه کنیم تا دارو به صورت دقیق و بدون عوارض تولید 
شود بنابراین باید آزمایش های بسیاری در حوزه پایه و 

سپس در بالین انجام شود.
حق پرست اظهار داشت: این طرح حدودا سه سال 
است که آغاز شده ولی آزمایش های آن از سال گذشته 
با حمایت ستاد توسعه علوم شناختی انجام گرفته است. 
امیدواریم که تا ۵ سال دیگر به نتیجه برسیم. همچنین 
امیدواریم که تا ۳ الی 4 سال دیگر این آزمایش ها را 

روی انسان انجام دهیم.
اثرات  عنوان کامل این طرح تحقیقاتی »بررسی 
های  جنبه  بر  آن  ترک  روند  و  مورفین  به  اعتیاد 
شناختی تصمیم گیری بر پایه تاخیر و یا تلاش در 
استریاتوم،  نقش  آزمایشگاهی؛  مدل حیوانی موش 
کورتکس پری فرونتال و هیپوکمپ )مطالعه رفتاری و 

الکتروفیزیولوژی(« است.

کشف تاثیر اعتیاد و استرس بر تصمیم صحیح

پروژه راه اندازی تلسکوپ اپتیکی برای رصد اجرام فضایی که در مرکز فضایی ماهدشت 
البرز آغاز به کار کرده است، اواخر آذرماه امسال افتتاح رسمی می شود.

 پروژه »ردیابی اپتیکی اجرام فضایی« در چارچوب یک همکاری بین المللی با سازمان 
همکاریهای فضایی آسیا و اقیانوسیه )اپسکو( انجام گرفته و قرار است در سال جاری از 
سوی معاونت توسعه کاربرد و خدمات فضایی سازمان فضایی ایران به بهره برداری برسد.

در این زمینه مقرر شد ۳ تلسکوپ اپتیکی برای ردیابی داده های فضایی در ایران، 
پاکستان و پرو مستقر شده تا امکان ردیابی و تبادل اطلاعات کسب شده اجرام فضایی 
مهیا شود.از این رو مراحل نصب »تلسکوپ پروژه سیستم اپتیکی زمین پایه رصد اجرام 
فضایی« در مرکز فضایی ماهدشت در مرحله اتمام و قرار است اواخر آذرماه امسال 
همزمان با حضور رسمی دبیرکل سازمان همکاریهای فضایی آسیا و اقیانوسیه در ایران، 

رسما افتتاح شود.

تلسکوپ اپتیکی ایران اواخر آذرماه
 افتتاح می شود

دوشنبه -دهم آبان ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4135

بهداشت مدارس؛ دروازه دستیابی به نسل سالم

مدارس به عنوان محل تعلیم و تربیت نسل آینده وظایف 
مختلفی دارند که رسیدگی به بهداشت و سلامت دانش 
آموزان به عنوان آینده سازان یک کشور، یکی از مهم ترین 

این تکالیف است. 
بهداشت و درمان حق مسلم هر فرد است و دولت ها 
موظف هستند زمینه های آن را در جامعه فراهم کنند. 
داشتن نسل سالم در گرو بهداشت جسمی و روحی است 
و چنانچه نسبت به آن کوتاهی شود نتیجه آن نسلی رنجور 

و بیمار خواهد بود.
هدف از بهداشت مدارس، تامین و ارتقاء سطح سلامت 
جسمانی و روانی دانش آموزان به عنوان آینده سازان یک 
کشور است از این رو رسیدگی به بهداشت و پیشگیری، از 

مهم ترین اهداف یک کشور محسوب می شود.
از این دیدگاه، بهداشت مدارس از ضروری ترین نیازهای 
یک جامعه محسوب می شود زیرا چنانچه در این مکان 
بهداشت و سلامتی مورد بی توجهی قرار گیرد نسل آینده، 
نسل سالمی نخواهد بود و عوارض آن در جامعه صرفنظر از 
تحمیل هزینه های بالای اقتصادی، پیامدهای زیانباری در 

همه ابعاد اجتماعی، فرهنگی و... دارد.
بهداشت مدارس را می توان مهم ترین بخش سلامت 
کشور محسوب کرد زیرا در این مکان طیف های مختلف 
دانش آموزان با قومیت ها و طبقات مختلف اجتماعی حضور 
دارند و شبکه های بهداشت قوی می توانند تمام برنامه های 
خود را برای ارتقای سلامت و بهداشت یک جامعه به اجرا 

در آورند.
آموزش در این بخش در واقع آموزش به طیف وسیعی از 
مردم یک منطقه و در مقیاس بزرگ تر، کل جامعه است. 
این یک فرصت بی بدیل هم برای آموزش و پرورش به 
عنوان نهاد تعلیم و تربیت یک کشور و هم دستگاه بهداشت 
کشور هست که در این مکان برنامه های خود را اجرا و 

سپس به عینه اثرات مثبت آن را مشاهده کنند.
مدارس به عنوان شبکه بزرگ بهداشت کشور محسوب 
می شوند و دستگاه بهداشت کشور و آموزشگاه ها باید از این 
فرصت به نحو مطلوب استفاده کنند. موفقیت و موفق نبودن 
برنامه های بهداشت یک کشور تا میزان زیادی بستگی به 
اجرای برنامه های مناسب بهداشتی در مدارس دارد از این 
رو وزارت بهداشت می تواند تا حد امکان نسبت به رسیدگی 

به بهداشت و سلامت این بخش تلاش کند.
مدارس در سراسر کشور پراکنده هستند و این آموزشگاه 

اند و  یافته  افتاده گسترش  تا عمق روستاهای دوره  ها 
فراگیران آن نیز از تمام خانواده های فقیر، متوسط و غنی 
هستند؛ از این رو اثرات اجرای هر برنامه در این مکان، بخش 
اعظم جامعه را متاثر خواهد کرد.در زمان حاضر فقط مدارس 
روستاهای کشور نیستند که به مراقبت های بهداشتی و 
درمانی نیازمند هستند بلکه در شهرها نیز با چنین نیازی 
روبرو هستیم. شبکه های بهداشت مدارس هنوز به طور 
کامل به بهداشت مدارس تسلط ندارند و خدمات آنها نیز 
یکسان به نقاط مختلف کشور ارائه نمی شود و این مساله 
تا حدود زیادی به کمبود نیروی انسانی و مربیان بهداشت 

بر می گردد.
در رسیدگی به این مدارس ابتدا باید توانمندی های خود 
را برای ارائه خدمات به مدارس مورد ارزیابی قرار داد و سپس 
به رسیدگی بهداشتی به این مراکز همت گمارد.به عنوان 
مثال باید ابتدا بدانیم که چقدر دانش آموز مشغول تحصیل 
در کشور وجود دارد و مثلا به ازای یکصد هزار دانش آموز 
به چند مربی بهداشت نیازمندیم. در زمان حاضر حدود 
1۳ میلیون و ۵00 هزار دانش آموز در مدارس تحصیل 
می کنند که براساس آماری بیش از 6 هزار مربی بهداشت 
برنامه های سلامت و بهداشت را برای دانش آموزان در 
کشور تبیین می کنند. به ازای هر ٧00 دانش آموز باید یک 
مربی در مدارس حضور داشته باشد که در زمان حاضر این 
رقم برای بیش از یک هزار نفر است.با این حساب، این رقم 
مربی بهداشت در مدارس پاسخگوی نیازهای این آموزشگاه 
ها نیست و در این زمینه باید به جذب مربیان بیشتری 
اقدام کرد. مربیان بهداشت در راستای سلامت دانش آموزان، 
آموزش های مختلفی همچون اهمیت ورزش، تغذیه سالم و 
اصول بهداشتی را به دانش آموزان آموزش می دهند.با این 
حال، این مساله همچنان باقی است که اگر مدارس با کمبود 
مربی بهداشت به عنوان پیام آوران سلامت مواجه باشند به 
همان نسبت بهداشت مدارس با مشکل روبرو خواهد بود.

مشکل بهداشت مدارس در نقاط محروم، روستایی و در 
مناطق دور افتاده بیشتر از سایر مناطق است. در این مناطق 
جدای از اینکه مردم به لحاظ آموزش بهداشت و پیشگیری 
با مشکلاتی مواجه هستند، ممکن است با بیماری های واگیر 
و مسری نیز در ارتباط بیشتری باشند.مردم این مناطق به 
خاطر اینکه شغل آنان غالبا دامداری و یا کشاورزی است 
به طور طبیعی با احشام و مزارع در ارتباط بوده و به دلیل 
همین موضوع، خیلی سریع مستعد ابتلا به انواع بیماری 

های دامی هستند.دانش آموزان همین خانواده ها نیز در 
ارتباط با سایر دانش آموزان می توانند این بیماری ها را به 
سایرین انتقال دهند، هر چند دستگاه بهداشت کشور در هر 
دوره ای نسبت به پیشگیری وقوع این بیماری ها اقدام کرده 
و می کند، اما آسان گرفتن این موضوع می تواند ابعاد این 

خطرات را افزایش دهد.
اگرچه اکنون خانه بهداشت در اغلب روستاها و نقاط دور 
افتاده کشور فعال است اما به طور طبیعی این خانه های 
بهداشت که غالبا نیروی انسانی محدودی دارند، نمی توانند 
به همه نیازهای یک منطقه که با مشکلات زیاد بهداشتی 
روبرو هستند پاسخگو باشند. بنابراین حضور مربیان بهداشت 
در این نقاط از ضرورت های ارتقای بهداشت یک روستا و در 
وسعت بزرگ تر چند روستا و یک منطقه بزرگ است؛ وقتی 
مشکل بهداشتی روستاها رفع شود به طور قطع مسایل 
بهداشتی شهرها که در ارتباط نزدیک باهم هستند، برطرف 
خواهد شد.با وجود این، مشکلات بهداشتی مدارس به این 
مسایل محدود نمی شود بلکه بهداشت دهان، دندان، مسایل 
روحی و روانی از مسایل دیگر این آموزشگاه ها است.دندان 
های بسیاری از دانش آموزان به خاطر نوع تغذیه و استفاده 
نکردن مداوم از مسواک پوسیده است که در این زمینه باید 
آموزش های لازم به دانش آموزان ارائه شود.همچنین برخی 
از دانش آموزان به دلیل حضور در خانواده های پرتنش با 
مشکلات روحی و رفتاری مواجه هستند که مدرسه بهترین 
مکان برای رفع این مسایل است.بررسی مسایل خانوادگی از 
دیگر کارکردهای مربیان بهداشت است که می توانند در این 
زمینه به رفع مسایل خانواده های دانش آموزان اقدام کنند.

با این حال این برنامه ها هنگامی اثرگذار است که مربیان 
بهداشت آموزش های لازم را در زمینه های یاد شده دیده 

باشند تا به صورت کارشناسی به رفع مشکلات بپردازند.
برای ارتقای بهداشت در مدارس علاوه بر موارد ذکر شده 

باید به این موضوعات نیز توجه کرد:
1- جلوگیری از ورود خوردنی هایی مثل لواشک، آب 

میوه های صنعتی و ساندویچ به بوفه مدارس.
برگزاری  و  بهداشت  آموزش  های  کتاب  توزیع   -2

آزمون هایی در این زمینه.
۳- آموزش از طریق برنامه های سازمان یافته مثل خلاصه 

نویسی ها و تشکیل جلسات تحقیقی.
4- برگزاری کارگاه های آموزش بهداشت در مدارس.

۵- دعوت از پزشکان و کارشناسان بهداشت برای توجیه 
دانش آموزان برای رعایت بهداشت.

6- گردش علمی با حضور مربیان بهداشت برای افزایش 
آگاهی بهداشتی دانش آموزان.

٧- برگزاری برنامه های نمایش و پخش فیلم در مدرسه 
درخصوص مسایل بهداشتی.

8- تشکیل نمایشگاه هایی در زمینه های بهداشت دهان 
و دندان، کمک های اولیه و مقررات ایمنی.

مربیان  اقدامات  با  تنها  بهداشتی  مسایل  هرحال  به 
بهداشت و مدارس قابل رفع نخواهد بود از این رو در ارتقای 
بهداشت آموزشگاه ها باید دانش آموزان و خانواده ها به طور 
کامل و مفید با آموزش و پرورش همکاری داشته باشند.

باید  مدارس  در  بهداشت  کیفیت  افزایش  در  همچنین 
نهادهایی مثل وزارت بهداشت عزم خود را برای رسیدگی به 
امور بهداشی مدارس مضاعف کرده و مثلث وزارت آموزش و 
پرورش، وزارت بهداشت و خانواده ها و دانش آموزان باید به 
همکاری خود برای رفع مسایل بهداشتی مدارس بیافزایند.



اجتماعی 6

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهردار قم خبر داد 

پیشرفت 70 درصدی فاز دوم بلوار مرجعیت 
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهردار قم از پیشرفت ٧0 درصدی فاز دوم پروژه 
بلوار مرجعیت خبر داد.  علیرضا قاری قرآن با اشاره به وضعیت پروژه بلوار مرجعیت اظهار 
کرد: این پروژه به طول قریب به 9.۵ کیلومتر به عنوان یکی از بزرگترین بزرگراه های 
شهری قم حدفاصل انتهای بلوار انسجام تا شهرک پردیسان در حال اجرا است.وی با 
اشاره به افتتاح فاز نخست بلوار مرجعیت از انتهای بلوار انسجام تا میدان شهید کریمی 
خاطرنشان کرد: فاز دوم این بلوار حدفاصل میدان شهید کریمی تا شهرک قدس به 
طول 2.٧ کیلومتر در حال اجرا است.معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهردار قم با 
بیان اینکه پیش از این قول داده شده بود که فاز دوم پروژه تا قبل از بازگشایی مدارس 
راه اندازی شود، گفت: افتتاح فاز دوم پروژه مرجعیت منوط به رفع معارضین بوده است 
ولی به دلیل تأخیر در این کار پروژه با مشکل مواجه بوده است.وی به وجود معارض 
به طول 800 متر از این پروژه خاطرنشان کرد: قرار بود تا پایان تیرماه انجام و تحویل 
پیمانکار شود اما به دلیل مسائل حقوقی پروژه دچار تأخیر شد و آزادسازی تا شهریور 
طول کشید.قاری قرآن تصریح کرد: پس از آزادسازی این بخش پروژه و اقدامات اجرایی 
فاز دوم بلوار مرجعیت به سرعت آغاز شد و در حال حاضر پیمانکار در حال انجام عملیات 
اجرایی است.وی با اشاره به پیشرفت ٧0 درصد فاز دوم پروژه بلوار مرجعیت تصریح کرد: 
بخش باقیمانده فاز دوم حداکثر تا دو ماه آینده تکمیل شده و این بخش حدفاصل میدان 
شهید کریمی تا شهرک قدس در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.معاون شهرسازی و 
امور زیربنایی شهرداری قم با تاکید بر اینکه تکمیل بلوار مرجعیت ظرفیت خوبی را به 
شهر قم اضافه خواهد کرد گفت: با اتمام فاز دوم و سوم پروژه تا شهرک پردیسان بخش 
عمده بار ترافیکی بلوار غدیر به این بلوار منتقل شده و عبور و مرور مردم تسهیل خواهد 
شد.وی بیان کرد: با پیگیری ها و برنامه ریزی هایی که انجام شده سعی داریم فاز دوم بلوار 

مرجعیت را با پروژه شهید کبیری همزمان به بهره برداری برسانیم.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران قم خبر داد 

ساخت یادمان 3500 شهید مدفون
 در گلزار علی بن جعفر)ع( 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم گفت: یادمان ۳ هزار و ۵00 شهید 
مدفون در گلزار علی بن جعفر)ع( و ٧۵0 شهید گمنام در این گلزار به بهره برداری رسید. 
سیدجواد هاشمی اظهار کرد: یادمان شهدای گلگون کفن هشت سال دفاع مقدس، 
شهدای مدافع حرم و شهدای منا که در این گلزار آرمیده اند در قسمت ورودی گلزار 
ساخته و تکمیل شد.وی اضافه کرد: عملیات ساخت این یادمان در طول حدود یکسال 
به منظور معرفی شهدای گمنام و ۳ هزار و ۵00 شهید این گلزار که از گلزارهای محوری 
استان قم است، آماده و تکمیل شد.مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران قم ادامه داد: 
یادمان شهدای گمنام و شهدای دفاع مقدس بخشی از طرح ساماندهی گلزار شهدای 
علی بن جعفر)ع( بوده که از سال گذشته تاکنون با ۵0 درصد پیشرفت فیزیکی روبرو 
است.وی خاطرنشان کرد: تامین روشنایی، مسقف کردن گلزار، قطعه بندی مزار شهدا، 
سنگ فرش، همسطح سازی، ایجاد فضای سبز، ایجاد رمپ و نصب تابلوهای روان که 
تصاویر شهدای استان را به نمایش گذاشته و پیام شهدا را به تصویر می کشد و ... از 

اقدامات صورت گرفته در گلزار شهدای علی بن جعفر)ع( است.

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان قم :

تقاطع غیرهمسطح اتوبان قم-تهران
 و شهرك صنعتی شهاب احداث  می شود 

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان قم؛ از اتمام فاز مطالعاتی تقاطع غیر 
همسطح ورودی شهرك صنعتی شهاب از اتوبان قم تهران و همسطح با جاده قدیم 
قم تهران خبرداد. امیرطیبی نژاد در دیدار با رییس اتحادیه بنکداران و عمده فروشان 
مواد غذایی استان با اعلام این خبر اظهارداشت: خوشبختانه روند استقرار بنکداران در 
شهرك صنعتی شهاب با پیشرفتی مناسب روبروست و بزودی عملیات اجرایی واحدهای 
کارگاهی در این شهرك آغاز می شود.وی با بیان اینکه استقبال صنف بنکداران و 
درخواست های سایر صنوف برای استقرار در شهرك صنعتی شهاب، نشان از موقعیت 
ممتاز این شهرك صنعتی است گفت: خوشبختانه همانگونه که انتظار می رفت فعالان 
صنف بنکداران همکاری خوبی با این شرکت داشتند که می توان آن را نمونه موفقیت 
دیگری برای همکاری بخش خصوصی و دولتی در استان عنوان کرد.طیبی نژاد در ادامه 
بر ضرورت احداث مسیر دسترسی از اتوبان قم تهران و جاده قدیم به شهرك صنعتی 
شهاب را خواستار شد و افزود: در نشستهای کارشناسی متعدد با متخصصان و مشاوران 
مربوطه امروز در این دیدار رسما فاز مطالعاتی تقاطع غیر همسطح ورودی شهرك صنعتی 
شهاب از اتوبان قم تهران و همسطح با جاده قدیم قم تهران بررسی شد.مدیرعامل 
شرکت شهرك های صنعتی استان قم اضافه کرد: با مساعدت و پیگیریهای استانداری و 
سازمان راه، مسکن و شهرسازی استان قم امیدواریم بتوانیم به زودی عملیات اجرایی این 
پروژه مهم را آغاز کنیم.سید ابرایم صحفی رییس اتحادیه بنکداران و عمده فروشان مواد 
غذایی استان نیز در این دیدار با تقدیر از سرعت عمل و تلاشهای شرکت شهرك های 
صنعتی استان قم در تامین و رفع نیازهای این صنف در شهرك صنعتی شهاب خواستار 
تسریع در آغاز عملیات اجرایی مسیر دسترسی از اتوبان قم تهران و جاده قدیم به این 
شهرك صنعتی را خواستار شد.وی افزود: براساس استقبال صورت گرفته توسط فعالان 
صنف بنکدار و همچنین شرایط مناسب این شهرك بدنبال حضوری گسترده تر و فعالتر 

در این شهرك هستیم که مقدمات آن نیز فراهم شده است.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم  خبرداد

مطالبه 1393 میلیارد ریالی مراکز درمانی قم 
از سازمان های بیمه گر

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: مراکز درمانی قم از سازمان های بیمه گر 
حدود یک هزار و ۳9۳ میلیارد ریال مطالبه دارد که این مطالبات مشکلات بسیاری را 
به بار آورده است.  محمدرضا مظفری در جلسه رفع مشکلات مطالبات بیمه ای مراکز 
درمانی قم با حضور امیرآبادی نماینده قم در مجلس شورای اسلامی، با بیان این که این 
مطالبات مربوط به امسال و سال گذشته است، افزود: انتظار است دراین راستا نمایندگان 
مجلس دانشگاه علوم پزشکی را یاری کنند تا بتوان این مطالبات را دریافت کرد. طلب 
مراکز درمانی از سازمان های بیمه گر موجب شده نتوانیم مطالبات پزشکان و کارمندان 
بیمارستان ها را پرداخت کنیم که رقم بسیار زیادی شده است.وی گفت: پزشکان و 
پرستاران بنا به تعهدی که دارند خدمات رسانی می کنند، اما مشکلات مالی و عدم 
پرداخت کارانه و حق الزحمه به آن ها، مشکلات بسیاری را برای دانشگاه علوم پزشکی 
به بار آورده است.مظفری به موقعیت قم اشاره کرد و گفت: این استان به عنوان شاهراه 
اصلی کشور مطرح است و شاهد حضور زائران بسیاری در قم هستیم از این رو باید به 

این استان ویژه تر نگاه شود.
امیرآبادی: نامه ای به سازمان تامین اجتماعی نوشته ایم

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز در این جلسه گفت: نامه ای به 
سازمان تامین اجتماعی نوشته ایم و مشکلات عدم پرداخت های بیمه ای گوشزد شده 
است،سازمان های بیمه گر باید در این راستا فعالیت کرده و بکوشند تا هر چه سریع 
تر مطالبات خود را به مراکز درمانی پرداخت کنند.احمد امیرآبادی در این جلسه طی 
تماسی با سازمان های بیمه گر خواستار پرداخت مطالبات مراکز درمانی قم شد و مقرر 
شد تا این سازمان ها در این زمینه اقدام کنند.محمدرضا فخاریان مدیرکل بیمه سلامت 
استان قم نیز در این جلسه به ارائه گزارشی از وضعیت مطالبات بیمارستان های دانشگاه 

علوم پزشکی قم پرداخت.

رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم خبر داد 

استقرار ۲0 موکب استان قم در استان های 
کربلا، نجف و کاظمین 

رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم از فعالیت 2۳ موکب قم در ایام اربعین 
خبر داد و گفت: در این راستا ۳ موکب در مهران و 20 موکب در کربلا، نجف و کاظمین 
مستقر می شود.  حجت الاسلام حسین احمدی صبح در جلسه  کمیته  فرهنگی ستاد 
اربعین که در تالار امام جواد )ع( استانداری قم برگزار شد، با اشاره به اینکه ستاد بازسازی 
مسئولیت اصلی پشتیبانی تمامی موکب ها در عراق را عهده دار است، اظهار داشت: در 
این راستا تامین و انتقال امکانات، ایجاد فضا، زمین و تاسیسات از جمله خدماتی است که 
بر عهده دارد.رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم از فعالیت 2۳ موکب استان 
قم در ایام اربعین خبر داد و افزود: در این راستا ۳ موکب در مهران و 20 موکب در کربلا، 
نجف و کاظمین مستقر خواهد شد.وی با بیان اینکه امسال برنامه ریزی برای ارائه روزانه 
86 هزار وعده غذا و 44 هزار اسکان است عنوان کرد: خوشبختانه نذورات و کمک های 

مردمی امسال 2 تا ٧ برابر شده است.

دوشنبه -دهم آبان ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4135

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه سلامت 
مردم محور بسیار مهمی است، خواستار نظارت وزارت بهداشت بر 
روند آگهی های صداو سیما به خصوص آگهی های حوزه سلامت، 

مواد غذایی و محصولات آرایشی و بهداشتی شدند. 
سازمان  رییس  به  نامه ای  در  پیش  ماه  یک  بهداشت  وزیر 
صداوسیما خواستار توقف پخش تبلیغاتی در حوزه قرص های 

لاغری شده بود.
در این نامه وزیر بهداشت خواستار عدم پخش تبلیغات یکی از 
شرکت هایی که ادعا می کرد قرص های گیاهی به منظور لاغری 
را تولید و عرضه می کند، شده و از رییس سازمان صدا و سیما 
خواسته بود پخش تبلیغات این شرکت از تلویزیون پخش نشود. 
سیدحسن قاضی زاده هاشمی با اشاره به عوارض و مشکلاتی که 
اینگونه داروها برای افراد ایجاد می کنند، آورده بود: »تجویز داروهای 
گیاهی و گیاهان دارویی و فرآورده های طبیعی و سنتی می بایست 
توسط پزشک معالج  صورت گیرد چرا که استفاده خودسرانه از 
این داروها و بی توجهی به تداخلات احتمالی آن ها با داروهای رایج 
و بیماری های زمینه ای فرد مصرف کننده، سلامت فرد و جامعه 

را به خطر می اندازد.«
 آنطور که شنیده شده است بعد از ارسال این نامه پخش این 
آگهی از صدا و سیما متوقف شد ولی انگار اینگونه موضوعات تمامی 
ندارد زیرا هم اکنون مدتی است نوع جدیدی از تبلیغات کالاهای 
مرتبط با سلامت در صدا و سیما و تقریبا در تمام شبکه های 
تلویزیونی رایج شده است. در این تبلیغات، شخصی در حدود 10 
دقیقه ادعاهایی را در مورد یک کالا مطرح می کند. ادعاهایی مانند 
درمان قطعی ریزش مو، رویش مجدد مو و درمان قطعی طاسی یا 

درمان قطعی لاغری و امثال آن.
تبلیغات شامپوهای درمان ریزش مو و طاسی سر از صدا و سیما 
به حدی تعجب برانگیز بود که سازمان غذا و دارو که متولی ارائه 
مجوز در حوزه بهداشتی و دارویی است با صدور اطلاعیه ای اینگونه 

تبلیغات را غیر واقعی خوانده و خواستار توقف پخش آن شد.
معاون وزیر و رئیس سازمان غذا و دارو از پخش اینگونه تبلیغات 
آن هم از رسانه ملی اظهار شگفتی کرده  و گفته است: واقعا نمی 
دانم در صدا و سیما چه می گذرد، آیا به مشکل بودجه ای خورده 
است؟ جدیدا این نوع تبلیغات دیده می شود و خیلی هم عجیب 
است؛ وزارت بهداشت، کاملا با این تبلیغات مخالف است و به 
هیچ عنوان این تبلیغات و ادعاهای آنها را تایید نمی کند و این نوع 

تبلیغات و ادعاها از نظر قانونی هم ممنوع است.
با  گفت وگو  در  ملت  خانه  خبرنگار  گزارش،  این  اساس  بر 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی نظر نمایندگان مجلس برای 
حل و رفع مشکلات حوزه تبلیغات و ضرورت توجه به سلامت 

مردم را جویا شد که در ادامه می خوانید.
عضو ناظر مجلس در شورای نظارت بر صداو سیما :

صداو سیما نباید به بهانه درآمدزایی، تبلیغات خلاف واقع 
پخش کند

عضو ناظر مجلس در شورای نظارت بر صداو سیما معتقد است 
صداو سیما نباید به بهانه درآمدزایی، هر کالای بی کیفیت یا هر ماده 

غذایی غیراستانداردی را تبلیغ کند.
سیداحسان قاضی زاده هاشمی در گفت وگو با خانه ملت با اشاره 
به اهمیت و توجه ویژه به سلامت مردم گفت: لازم است صداو سیما 
به جای منافع مادی یا درآمد حاصل از آگهی بازرگانی، سلامت 
مردم )چه در حوزه غذایی و چه در حوزه بهداشتی، آرایشی( را در 

اولویت و مورد توجه قرار بدهد.
نماینده مردم فریمان و سرخس در مجلس شورای اسلامی افزود: 
مشکل صداو سیما این است که بخش عمده ای از درآمد خود را 
از محل کسب آگهی های بازرگانی در نظر گرفته است و شورای 
نظارت بر صداو سیما موضوع را باید نوعی پوشش دهد که هم حوزه 
سلامت مد نظر قرار گیرد و هم این نباشد که این سازمان به بهانه 
درآمدزایی، هر کالای بی کیفیت  یا هر مواد غذایی غیراستانداردی 
را که خلاف واقع است تبلیغ کند؛ به عنوان مثال تبلیغات در حوزه 
مواد بهداشتی که برای جلوگیری از چاقی، لاغری و یا ریزش مو 

و ... انجام می شود و خلاف واقع هستند، نباید در رسانه ای که 
مخاطب چند ده میلیون نفری دارد، تبلیغ شوند.

وی ادامه داد: پیش بینی شورای نظارت بر صداو سیما برای لایحه 
برنامه ششم، این است که محل درآمدهای صداو سیما از بودجه 
عمومی باید متناسب با نرخ افزایش درآمدهای عمومی دولت باشد 
و همیشه سهم بودجه دولت بیشتر از سهم جذب آگهی ها باشد 
تا بتواند تا حدی بار و فشار مالی را از حوزه آگهی های بازرگانی 

کاهش دهد.
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی با تاکید براینکه 
سلامت مردم محور بسیار مهمی است، گفت: نمی توان هر پیام 
بازرگانی یا هر آگهی را از صداو سیما پخش کرد زیرا مهمترین 
سرمایه صداو سیما اعتماد مخاطبان آن است و اگر این اعتماد 

خدشه دار شود، طبعا آثار روانی و سوئی خواهد داشت.
قاضی زاده هاشمی با اشاره به نامه وزیر بهداشت به رئیس 
صداو سیما در مورد اینکه تبلیغات کالاها و ادعاهای درمان ریزش 
مو یا درمان لاغری که در تلویزیون انجام می شود به هیچ عنوان 
وزارت  نظارت  باید  افزود:  نیست،  بهداشت  وزارت  تائید  مورد 
بهداشت بر روند آگهی های صدا و سیما به خصوص آگهی های 
حوزه سلامت، مواد غذایی و محصولات آرایشی و بهداشتی وجود 

داشته باشد و تائیدات آنها حتما پیشاپیش اخذ شود.

عضو ناظر مجلس در شورای نظارت بر صدا و سیما گفت: برای 
حل مشکلات درآمدی صدا و سیما از محل آگهی های بازرگانی 
باید سهم دولت در بودجه صداو سیما تقویت شود؛ در جلسه 
بعدی شورای نظارت بر صدا و سیما این موضوع حتما مورد بحث 
و بررسی قرار خواهد گرفت و شورای نظارت قطعا از صداو سیما در 

این باره توضیح خواهد خواست.
 کاتب:

صداوسیما باید قبل از پذیرش تبلیغات، استعلامات لازم 
را از مراجع قانونی بگیرد

عضو شورای نظارت بر صداوسیما از ورود این شورا به موضوع 
تبلیغات غیرواقعی کالاها و ادعاهای درمان ریزش مو یا لاغری در 

جلسه آتی آن خبر داد.
غلامرضا کاتب در گفت وگو با خانه ملت با اشاره به نامه وزیر 
بهداشت در مورد تبلیغات کالاها و ادعاهای درمان ریزش مو یا 
درمان لاغری و عدم تائید آن از سوی وزارت بهداشت، گفت: وزیر 
بهداشت احساس کند که این تبلیغات کاذب هستند، می تواند 
مطلب مورد نظر خود را به شورای نظارت بر صداوسیما اعلام کند 
که چنین کالاهایی مورد تائید نیست و شورا نیز به صداوسیما تذکر 

خواهد داد تا اینگونه تبلیغات پخش نشود.
نماینده مردم گرمسار در مجلس شورای اسلامی افزود: اگر 
وزیر بهداشت رونوشتی از نامه خود به رئیس سازمان صداوسیما 
درخصوص عدم تأئید کالاها و ادعاهای درمان ریزش مو یا درمان 
لاغری را به شورای نظارت بر صداوسیما می فرستاد، در جلسه اخیر 

شورا این موضوع را بحث و پیگیری می کردیم.
 عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
نمایندگان هیأت دولت هم در جلسات نظارت بر صدا و سیما 
حضور دارند، گفت: وزیر بهداشت از طریق نمایندگان دولت هم 
می تواند این موضوع را پیگیری کند چرا که هم نمایندگان سه قوه ، 

اعضای شورای نظارت بر صدا و سیما هستند.
عضو شورای نظارت بر صدا و سیما در مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به مصوبه اخیر مجلس درخصوص ممنوع بودن کالاهای 
آسیب رسان یا غیر مجاز گفت: ما معمولا شناختی نداریم که چه 
کالایی آسیب رسان است و تشخیص این موضوع با دستگاه مربوطه 
است و دستگاهی که به این موارد علم دارد، باید پیگیر موضوع 
شود؛ لذا نمایندگان هر یک از قوا که در جلسات حضور دارند 
بایستی موضوعات مورد نظرشان را مطرح کنند تا در موارد لزوم به 

صدا و سیما تذکر داده شود.
 عضو کمیسیون بهداشت مجلس با اشاره به اهمیت و جایگاه 
سلامت مردم در تبلیغات صداوسیما گفت: صداوسیما باید قبل از 

پذیرش تبلیغات، استعلامات لازم را از مراجع قانونی بگیرد.

نمایندگان مجلس مطرح کردند: 

سلامت مردم، وجه المصالحه تبلیغات در صداوسیما نشود 

فرمانده انتظامی تهران بزرگ خبر داد:

کشف 111 میلیارد تومان کالای قاچاق 
 فرمانده انتظامی تهران بزرگ از کشف 111 میلیارد تومان کالای قاچاق در ٧ ماهه 

ابتدای سال خبر داد.
سردار حسین ساجدی نیا، ، با اشاره به اجرای طرح های ضربتی پلیس پایتخت در 
برخورد با قاچاق کالا و متهمان این پرونده ها در ٧ ماه گذشته، گفت: در عملیات های 
انجام شده از سوی ماموران مبارزه با قاچاق کالای پلیس آگاهی تهران بزرگ، تاکنون 4٧ 
باند قاچاق کالا منهدم و اعضای آن دستگیر شده اند.  این مقام انتظامی در ادامه به افزایش 
میزان کشفیات کالای قاچاق در ٧ ماه ابتدایی سال 9۵ اشاره کرد و افزود: با تلاش ماموران 
پلیس مبارزه با قاچاق کالا تهران بزرگ شناسایی و اقدامات لازم در این باره صورت گرفته 
و امسال توانسته ایم، نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد قابل ملاحظه ای در بحث 
کشفیات قاچاق کالا داشته باشیم.   وی با بیان این که یکی از مهمترین برنامه های پلیس 
پایتخت مبارزه با قاچاق کالا در شهر تهران است، گفت:" در حوزه جرایم اقتصادی، مبارزه با 
کالاهای قاچاق یکی از اولویت های اصلی پلیس های تخصصی به ویژه پلیس آگاهی تهران 
بزرگ تهران بزرگ بوده و سعی کرده ایم در شهر تهران محموله های قاچاق را در اسرع وقت 
شناسایی و نسبت به ضبط آنها اقدام کنیم.    سردار ساجدی نیا، تصریح کرد: در همین 
راستا، ماموران مبارزه با قاچاق کالای تهران بزرگ، موفق به کشف تعداد زیادی محموله 
های کالای قاچاق از جمله پوشاک، دارو، سیگار، گوشی های تلفن همراه، تجهیزات 
ماهواره ای، قطعات رایانه ای، لوازم آرایشی و بهداشتی، سوخت، پوشاک، موتورسیکلت 
های سنگین، عتیقه و  لوازم خانگی شده اند که با توجه به کشفیات دیگر ارزشی برابر 111 
میلیارد و 696  میلیون تومان دارد.   رئیس پلیس تهران بزرگ بیان داشت:در این عملیات 
ها بیشترین اموال و اجناس قاچاق شامل یک میلیون و 219 هزار قلم انواع دارو، بیش از  
180هزار نخ سیگار، قریب به 18هزار دستگاه انواع گوشی تلفن همراه ، بیش از یک میلیون 
و ۵00هزار دستگاه انواع تجهیزات ماهواره ای،قریب به 28۵هزار قطعه انواع لوازم داخلی 
خودرو ، بیش از 19٧هزار لیتر سوخت قاچاق و قریب به ٧میلیون ٧هزار دستگاه انواع 
لوازم خانگی  کشف بوده که شده است.   وی با بیان اینکه در بحث دستگیری قاچاقچیان 
21درصد رشد نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته ایم، افزود:در این مدت ۳ هزار و 288 
قاچاقچی دستگیر شده اند و 2هزار 994پرونده در محاکم قضائی برای آنان تشکیل شده 

که پس از اعتراف به جرایم خود به مرجع قضایی معرفی شده اند. 

فرمانده انتظامی شهرستان مبارکه  خبرداد؛

کشف دو راس گوزن و 19 قطعه پرنده قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان مبارکه از کشف دو راس گوزن و 19 قطعه پرنده قاچاق و 

کمیاب به ارزش 2 میلیارد و 200 میلیون ریال در بازرسی از یك باغ خبر داد. 
سرهنگ  احمد نیکبخت گفت : در پی وصول خبری مبنی بر اینکه یك قاچاقچی 
تعدادی حیوان و پرنده کمیاب را در یك باغ نگهداری می کند بررسی موضوع به صورت 
ویژه در دستور کار ماموران انتظامی شهرستان مبارکه قرار گرفت.  وی ادامه داد: ماموران 
پس از هماهنگی با مقام قضائی به محل مورد نظر اعزام و در بازرسی از آنجا تعداد دو 
راس گوزن شاخ دار ، 9 قطعه طاووس، 6 قطعه قرقاول و چهار قطعه قوی سیاه و سفید 
کشف کردند.  این مقام انتظامی بیان داشت : کارشناسان مربوطه ارزش این حیوانات را 
دو میلیارد و 200 میلیون ریال اعلام کردند.  سرهنگ نیکبخت افزود: در این خصوص 
یك نفر دستگیر و جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی تحویل داده شد.  فرمانده 
انتظامی شهرستان مبارکه در پایان از مردم خواست : هر گونه اخبار و موارد مشکوك را 

در اسرع وقت از طریق شماره تلفن 110 به پلیس اطلاع دهند.

شبکه هرمی »کیونت« در تهران با دستگیری ده ها 
عضو آن متلاشی شد.

 در پی وصول اخبار و اطلاعات در خصوص فعالیت 
یک شرکت هرمی تحت عنوان "شرکت کیونت" ، موضوع 
جهت رسیدگی و به دستور بازپرس شعبه دوم دادسرای 
ناحیه ۳1 تهران ، در دستور کار اداره چهاردهم پلیس 

آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت . 
تحقیقات پلیسی : 

با آغاز رسیدگی به پرونده فعالیت شرکت کیونت ، 
کارآگاهان اداره چهاردهم پلیس آگاهی در تحقیقات خود 
اطلاع پیدا کردند که اعضای این شرکت جهت جذب افراد 
و در حقیقت سرمایه آنها اینبار به شیوه ای جدید فعالیت 

های خود را انجام می دهند . 
در بررسی های بعمل آمده مشخص شد که اعضای 
اصلی این شرکت ) لیدرها و سرشاخه های اصلی ( با 
شناسایی جوانان جویای کار بویژه فارغ التحصیلان رشته 
های فنی و مهندسی دانشگاه ها ، با استفاده از عناوین 
شرکت هایی نظیر نفت ، پتروشیمی ، نیروگاه ، سدسازی 
، قرارگاه های بزرگ عمرانی و سازندگی و .... این افراد 
را به تهران کشانده و پس از ترغیب و نهایتا جذب صد 
درصدی آنها ، به بهانه دریافت "ضمانمت جهت استخدام" 
درخواست مبالغی از 10 الی 1۵ میلیون تومان را مطرح 
افراد  از  از دریافت مبالغ مورد نظر خود  نهایتا پس  و 
جدیدالورود ، از آنها می خواهند تا با دوستان خود که 
در زمان تحصیل ، دانشگاه ، خدمت سربازی و ... آشنا 
شده و با آنها در ارتباط هستند تماس گرفته و به بهانه ی 
فوق ) استخدام در شرکت های مهم و معتبر ( آنها را به 
تهران کشانده تا به همان شیوه و شگرد این افراد نیزجذب 

شرکت مذکور گردند . 
اظهارات تعدادی از اعضای شرکت کیونت : 

با شناسایی یکی از مراکز فعالیت شرکت کیونت در 
چهاردهم  اداره  کارآگاهان   ، پیروزی  خیابان  محدوده 
پلیس آگاهی به این محل مراجعه و موفق به شناسایی 
و دستگیری تعدادی از اعضای فعال در شرکت کیونت 

شدند . 
یکی از اعضای شرکت پس از حضور در اداره چهاردهم 
پلیس آگاهی تهران بزرگ ، در اظهاراتش به کارآگاهان 
گفت : " بنده چند ماه است که در شرکت کیونت عضویت 
دارم ؛ روز اول به بهانه استخدام در شرکت .... به تهران 
آمدم و تحت تأثیر گروه دوستانه ی آنها قرار گرفتم ؛ 
آموزش ها با یک سری سی دی و جزوات به ما داده می 
شد؛ ...؛ در طول روز در یک واحد مسکونی بودیم ؛ در 
طول مدت آموزش ، اعضای اصلی شرکت همه چیز را به 
ما نمی گفتند و من نیز خودم را فریب می دادم که فرصت 

خوبی برای کار است !! ؛ آنها مرا کاملا شستشوی مغزی 
کرده و در حال حاضر بنده خودم مبلغ 1۵ میلیون تومان 
به اعضای اصلی شرکت پرداخت نمودم اما با این وجود 
تاکنون هیچگونه اقدامی برای استخدام بنده انجام نشده 
است .  چندین بار می خواستم که از کار کنار کشیده و 
به شهر خود بازگردم اما هربار مرا راضی به ادامه کار می 
کردند و عنوان می کردند که ما همگی یک تیم هستیم " . 
به  اظهاراتش  در  نیز  شرکت  اعضای  از  دیگر  یکی 
کارآگاهان گفت : " بنده قبلا در یک دفتر کاریابی ثبت 
نام کرده و برای تماس شماره ی خود را اعلام کردم ؛ بعد 
از مدتی با من تماس گرفته شد و عنوان داشتند که یک 
شرکت در تهران قصد استخدام مرا دارد ؛ زمانیکه با شماره 
فردی بنام مجتبی تماس گرفتم ، به بنده اعلام شد که 
یک شرکت تولید کننده کودهای شیمیایی نیاز به نیرو 
دارد و در ادامه این شخص از من خواست تا مشخصات 
خودم را به او اعلام کرده تا در صورت نیاز با من تماس 
بگیرند و عنوان داشت که باید چند روزی منتظر باشم 
تا خبرم کنند .  بعد از گذشت حدودا سه هفته ، مجددا 
همان شخص ) مجتبی ( با من تماس گرفت و از من 
خواست تا به تهران بیایم ؛ موقعی که به تهران رسیدم ، 
این شخص با بنده در زیر پل کالج قرار ملاقات گذاشت ؛ 
در همان ملاقات اولیه از وی خواستم تا به شرکت مورد 
نظر آنها برویم اما وی عنوان داشت که پیش از آن باید 
چند جایی بریم !! بعد از گذشت نیم ساعت بود که شخص 
دیگری به ما اضافه شد که اسمش فردین بود ؛ سه نفری 
به پارک ملت رفتیم و در آنجا بود که به من گفتند : 
"ما افراد را به یک بهانه می آوریم تا خودشان بیایند و از 

نزدیک کار را ببیند و انتخاب کنند" و در ادامه شرکت 
کیونت را به من معرفی کرده و عنوان داشتند که کارشان 

بازاریابی شبکه ای است " . 
سرهنگ کارآگاه محمدرضا ذاکر استقامتی ، معاون 
مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی تهران بزرگ 
، با اعلام این خبر گفت : در ادامه رسیدگی به فعالیت 
غیرقانونی شرکت موسوم به کیونت ، کارآگاهان اداره 
چهاردهم پلیس آگاهی تهران بزرگ در طول رسیدگی 
به این پرونده ضمن شناسایی تعدادی از مراکز فعالیت 
غیرقانونی این شرکت در پوشش خانه های مسکونی ، 
موفق به شناسایی دهها عضو این شرکت هرمی شدند 
قانون  استناد  به  و  قضایی  محترم  مقام  سوی  از  که 
مجازات اخلال گران در نظام اقتصادی کشور در خصوص 
غیرقانونی فعالیت شرکت های هرمی ، برای تمامی این 
افراد قرار قانونی صادر و اعضای اصلی این شرکت نیز 
جهت انجام تحقیقات در اختیار اداره چهاردهم پلیس 
آگاهی تهران بزرگ قرار گرفتند " .  سرهنگ کارآگاه 
محمدرضا ذاکراستقامتی با اشاره به قانون مجازات اخلال 
گران اقتصادی کشور عنوان داشت : " با الحاق یک بند 
و یک تبصره به ماده یک و همچنین اصلاح تبصره یک 
اقتصادی  قانون مجازات اخلال گران در نظام  ماده 2 
کشور مصوب 1۳69 ، هرگونه تأسیس ، قبول نمایندگی 
و عضوگیری در بنگاه ، مؤسسه ، شرکت یا گروه به منظور 
کسب درآمد ناشی از افزایش اعضا به نحوی که اعضای 
جدید جهت کسب منفعت می بایست افراد دیگری را 
جذب نموده تا توسعه زنجیره یا شبکه انسانی تداوم یابد ، 

غیرقانونی اعلام شده است " . 

فریب افراد با بهانه استخدام 

شبکه هرمی »کیونت« در تهران متلاشی شد 

کارهایی که شخصیت تان را لو می دهند
 زمانیکه دو نفر برای اولین بار یکدیگر را ملاقات 
می کنند طبیعی است که در رفتارها و عکس العمل 
های هم به دنبال نشانه هایی از صداقت، نوع دوستی، 
ذکاوت و هر چیز دیگری باشند تا بتوانند تصمیم 

بگیرند آیا این معاشرت اولیه را بسط بدهند یا خیر.
فن  و  فوت  با  اگر  که  راستاست  همین  در 
عکس العمل های افراد آشنا شوید متوجه خواهید شد 
که چطور شکل دست دادن آدمها، وقت شناسی شان 
و چشمهایشان به همراه چندین و چند فاکتور دیگر 

پرده از رازهای شخصیتی شان برمی دارد.
با این فوت و فن ها بیشتر آشنا شوید و بدانید که 
زبان بدن بیشتر از آن چیزی که فکرش را می کنید 
می تواند رازهای درونی شما را برای دیگران آشکار 

کند.
دست دادن شما...

خیلی از افرادی که مورد تحقیق قرار گرفته اند بر 
این عقیده اند که می توان آدم ها را بر اساس نوع 

دست دادنشان قضاوت کرد.
آنهایی که قوی و محکم دست می دهند، به همان 
نسبت شخصیت های قوی دارند و از اعتماد به نفس 

بالایی برخوردارند.
در کنار این، افرادی که شل و ضعیف دست می 
دهند معمولا شخصیت های ضعیفی دارند و ترجیح 
می دهند سراغ کارهایی بروند که از راحت ترین راه 

ها به نتیجه برسند.
در همین زمینه یک تحقیق نشان می دهد افرادی 
که محکم و استوار دست می دهند اصولا آدم هایی 
هستند برون گرا که بیشتر احساسات خود را بروز می 

دهند و کمتر خجالتی و عصبی خواهند بود.
وقت شناسی شما...

آیا برای یک قرار بسیار مهم دیر کرده اید؟ در 
اینصورت فردی که منتظر شماست ممکن است 
پیش خودش فکر کند به لحاظ شخصیتی نمی تواند 

روی شما خیلی حساب باز کند.
این را بدانید که یک فرد فعال قطعا سر وقت در قرار 
خود حاضر می شود. این فرد با انگیزه است ، ذهنی 
سازمان یافته دارد و برای زمان خودش ارزش قائل 
است چون روی یکساعت قبل و بعد ساعت قرار خود 

هم برای پیشبرد کارهایش حساب کرده.
با این حال و بر حسب تحقیقات علمی افرادی که 
به طور کلی دیر بر سر قرارهای خود حاضر می شوند 
لزوما آدم های بی ملاحظه ای نیستند بلکه می توانند 

افرادی کند باشند که زیادی خونسرد هستند.
دستخط شما...

مهم نیست که درباره چه می نویسید، مهم این 
است که دستخط شما حرف های زیادی برای گفتن 

دارد، آن هم درباره شخصیت شما.
افرادی که حین نوشتن قلم را روی کاغذ به شدت 

فشار می دهند معمولا در نوع نگرش خود افراد خیره 
سری هستند. اما در عین حال اعتماد به نفس زیادی 

دارند.
 خط شناس حرفه ای، کثی مک نایت می گوید 
افرادی که نامه های بلند می نویسند معمولا افراد 
مردم داری هستند و در معاشرت با مردم قرار دارند، 
در حالیکه آن عده که نامه های کوتاه می نویسند، 

معمولا درونگرا هستند.
وقتی در یک نامه خطوط به سمت راست کج 
می شوند یعنی فرد نگارنده شخصیتی دوستانه و 

احساساتی دارد.
افرادیکه دستخط آنها در نگارش یک متن به هیچ 
سمتی کج نمی شود اصولا افرادی عملگرا هستند. و 
آنهایی که دستخطشان به سمت چپ گرایش پیدا 

می کند، افرادی درونگرا هستند.
رنگ مورد علاقه شما

تئوری وجود دارد مبنی بر اینکه چطور رنگ مورد 
علاقه شما پرده از رازهای شخصیتی تان برمی دارد. 
مثلا این تئوری می گوید اگر رنگ مورد علاقه شما 
درخواست های  با  هستید  فردی  شما  است،  زرد 

منطقی و ارزش های فردیتی.
به گزارش خبرآنلاین؛ در عین حال طبق مقاله یک 
روانشناس در سایکولوژی تودی،  فرضیه ای با کمی 
تفاوت می گوید افرادی که رنگ قرمز را دوست دارند 

به لحاظ شخصیتی سرسخت و مصمم هستند در 
حالیکه افراد علاقه مند به رنگ زرد، از یادگیری لذت 

می برند و همه جا به دنبال خوشی هستند.
سلیقه شما در موزیک...

انجام   200۳ سال  در  که  تحقیقی  اساس  بر 
شد،  افراد بر اساس سلیقه خود در زمینه موسیقی 
قضاوت شده اند. این تحقیق می گوید افرادی که به 
موسیقی های ترکیبی و منعکس کننده تفکر آهنگساز 
علاقه مند هستند؛ آدم هایی بازتری به حساب می آیند 
به این ترتیب که آنها تجربیات جدید را می پذیرند، 
شخصیت لیبرالی دارند و از گنجایش ذهنی وسیعی 

برای پذیرش تازه ها برخودارند.
در عین حال همین مطالعه می گوید آن عده که 
موزیک های معمولی و شاد را ترجیح می دهند معمولا 

افرادی هستند برونگرا و اهل ورزش.
ارتباط چشمی شما...

ناتوانی در  به همراه  دست دادن شل و بی رمق 
برقراری ارتباط چشمی ثابت، نشان دهنده ضعف 

طرف مقابل در کنترل خود است.
بر همین اساس آدرین فارنهام یکی از روانشناسان 
سایت سایکولوژی تودی می گوید افراد برونگرا خیلی 
بیشتر از درونگراها تلاش می کنند حین مکالمه خود 
با طرف مقابل ارتباط چشمی برقرار کنند و او را نگاه 

کنند.

بر همین اساس افرادی که حین مکالمه ارتباط 
چشمی بیشتر با طرف مقابل خود برقرار می کنند از 
اعتماد به نفس بالاتری برخوردار هستند و شخصیت 

اجتماعی قوی تری دارند.
شکل سوال پرسیدن شما...

حتی اگر یک نفر در طول مکالمه با شما درباره 
خودش هیچ چیزی نگوید باز هم می توانید رازهای 

شخصیتی او را کشف کنید.
وقتی یک نفر را برای اولین بار می بینید به این نکته 
دقت کنید که چقدر زمان می برد تا او هم از شما در 
برابر پرسش هایی که مطرح کرده اید سوالی بپرسد. 
شاید برایتان عجیب باشد وقتی بدانید که این موضوع 
تا چه اندازه می تواند نشان دهد فرد مقابل شما یک 
گیرنده است یا یک دهنده. به این ترتیب مشخص 
خواهد شد که طرف مقابل شما، صرفا شما را دوست 
دارد یا اینکه آنچه که شما می توانید به عنوان خدمات 

به او عرضه کنید را دوست دارد.
اگر شما ناخن هایتان را می جوید...

موضوع خیلی ساده و مشخص است. وقتی فردی 
به شدت  یعنی در درون  را می خورد  ناخن هایش 

خودخوری می کند.
ناخن خوردن،  کندن موها و پوست یعنی اینکه آنها 
به کمال گرایی تمایل دارند هر چند نمی توانند کاملا 

خودشان را آرام نگه دارند و در درون استرس دارند.






